
وزیــر نفــت از افتتــاح و بهره بــرداری از ســکوی 
ــاز دوم  ــی و آغــاز عملیــات ف ــارس جنوب ۱۳ آلفــای پ
ــر داد. ــادآوران خب ــترک ی ــی مش ــدان نفت می
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رئیس جبهــه اصلاحات ایران اعلام کرد: این  
تشکل سیاسی اصلاح طلب از نامزدی »مسعود 
پزشــکیان« در انتخابــات ریاســت جمهوی 

حمایت می کند.
آذر منصــوری رئیس جبهه اصلاحات ایران در  

شبکه اجتماعی ایکس در حساب شخصی خود 
نوشت: جمع بندی آخرین جلسه مجمع عمومی 
جبهه اصلاحات ایران: جبهه اصلاحات ایران در سراســر کشــور در فرصت 
باقیمانده تا پایان تبلیغات، همراه و همگام با ســتاد مرکزی دکتر پزشــکیان 
همه ظرفیتهای خود را برای پیروزی ایشان بکار گیرند.«   »محمد سالاری« 
دبیرکل حزب همبســتگی و عضو جبهه اصلاحات نیز نماینده این جبهه در 
ســتاد انتخاباتی »مســعود پزشکیان« شــد.جبهه اصلاحات پس از ثبت نام 
داوطلبان چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، »عباس آخوندی«، 
»مسعود پزشکیان« و »اسحاق جهانگیری« را به عنوان گزینه های اختصاصی 
خود در انتخابات ۸ تیرماه معرفی کرده بود؛ پس از اعلام اســامی گزینه ها از 
سوی وزارت کشور جبهه اصلاحات و احزاب و تشکل های این جبهه با صدور 
بیانیه های جداگانه ای حمایت خود را از کاندیداتوری او اعلام کردند.این نامزد 
انتخابات پیش از این با صدور حکمی »علی عبدالعی زاده« را به عنوان رئیس 

ستاد انتخاباتی خود منصوب کرده بود.

 اعلام حمایت جبهه اصلاحات
 از پزشکیان در انتخابات ریاست جمهوری

اســتاندار خوزســتان بر ضرورت مشــارکت مردم در اجرای طرح 
ملی زراعت چوب در استان خبر داد.علی اکبر حسینی محراب ۲۳ 
خردادماه در جلسه طرح ملی زراعت چوب استان، اظهار کرد: باید 
مسئولیت های اجتماعی فولاد، پتروشیمی و نفت تعیین و بخشی 
از آن برای طرح زراعت چوب در نظر گرفته شود. از این صنایع باید 
دعوت شــود تا حضور پیدا کنند و این بحث تعیین تکلیف شــود.

به گزارش ایســنا، وی ادامه داد: برای بررســی عملکرد بخش های 
مختلف از جمله فرمانداری ها منابع طبعیی، آب و برق و تعاونی ها باید 
جلسات برگزار شود.استاندار خوزستان گفت: باید در اجرای طرح 
زراعت چوب عدالت برقرار شود و از مردم و تعاونی ها و روستاییان 
دعوت شــود تا در این طرح شــرکت کنند.حسینی محراب عنوان 
کرد: همچنین نهادهای حمایتی از جمله ستاد اجرایی فرمان امام 

)ره(، بهزیستی، کمیته امداد و... نیز باید در طرح زراعت چوب استان 
حضور داشته باشند.به گزارش ایسنا، طرح ملی زراعت چوب، یکی از 
مهمترین طرح های سازمان جنگل ها برای حفظ جنگل ها و تامین 
چوب مورد نیاز است. این طرح راهبردی در صورت اجرا، می تواند 
مانع از تخریب عرصه های طبیعی و جنگل ها شود و به حفظ محیط 
زیست کشور کمک خواهد کرد.به گفته وزیر جهاد کشاورزی، برای 
تحقق اهداف برنامه هفتم توسعه، طرح زراعت چوب در ۴۵۰ هزار 
هکتار در اراضی کشور به مدت ۵ سال اجرا می شود. در این طرح، 
برای مناطق جنوبی و گرمسیری، درخت اوکالیپتوس و برای مناطق 
سردســیری صنوبر در نظر گرفته شــده است. بر این اساس، سالانه 
۹۰ هزار هکتار اوکالیپتوس و صنوبر کاشته خواهد شد؛ ۸۵ درصد 

اوکالیپتوس در استان خوزستان کشت خواهد شد.

تاکید استاندار  خوزستان  بر مشارکت مردم و روستائیان در طرح زراعت چوب

 نام دستگاه برگزار کننده مناقصه : مدیریت مخابرات منطقه هرمزگان 
 آدرس دستگاه برگزار کننده مناقصه: بندرعباس ، گلشهر ، رسالت جنوبي ، ساختمان مركزي مخابرات شماره تلفن -33308033-33610016

 موضوع مناقصه های  :
مبلغ تضمین/ریالموضوع مناقصهشماره مناقصهردیف

4.805.000.000اجرای پروژه فیبرنوری USO جاسک )حدفاصل بریزگ تا کوه مبارک (11403-5

آگهی  مناقصه های عمومی
 شماره 5-1403 یک مرحله اي

مدیریت مخابرات منطقه هرمزگان 

 دستگاه نظارتي :
 مدیریت ارتباطات سیار منطقه هرمزگان

  نوع تضمين شركت درمناقصه : 
ضمانتنامه بانكي یا چك تضمیني معتبر بانكي در وجه مخابرات منطقه 

 قيمت اسناد مناقصه بابت هرردیف وشماره حساب : مبلغ2/000/000 ریال به 
شماره حساب16422422/32 جام بانک ملت کد شناسه 3200080143138

 مهلت فروش اسناد   1403/03/26 لغایت 1403/04/02
 مهلت تحویل پاكات :    1403/04/03   لغایت 1403/04/10

 تاریخ بازگشایي پاكات :  1403/04/11   
  شركت مخابرات در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد.

  حد نصاب شرکت کنندگان جهت بازگشایي پاكات حداقل2شركت مي باشد.
 مكان بازگشایي پاكات : سالن کنفرانس واقع در ساختمان مرکزی مخابرات

   شرکت مخابرات ایران
 منطقه هرمزگان

   شرکت مخابرات ایران
 منطقه هرمزگان

  دستگاه مناقصه گزار :شهرداری آمل
 منابع تامين اعتبار :اعتبارات داخلی شهرداری

تنی(از   23 )77کامیون  قیر  حمل1771تن  مناقصه:پروژه  1-موضوع 
شرکت نفت پاسارگاد به محل مجتمع تولیدی شهرداری آمل

 2-مبلغ برآورد:19/481/000/000 ریال 
 3-مبلغ تضمين شرکت در مناقصه 974/050/000 ریال

وجه  در  بانکی  نامه  مناقصه:ضمانت   4-نوع تضمين شرکت در 
شهرداری آمل و یا وجه نقد بحساب سیبا011578624600بنام شهرداری 

آمل
  5-مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه:از تاریخ انتشار آگهی نوبت 

دوم بمدت 5روز -سامانه تدارکات الکترونیک دولت
تدارکات  سامانه  در  پيشنهاد  بارگذاری  مهلت  6-تاریخ   
الکترونيک دولت و ارسال به شهرداری آمل:ساعت 19عصر روز 

سه شنبه مورخ 1403/04/05
 7-تاریخ تشکيل کميسيون معاملات:ساعت 14:30روز چهارشنبه 

مورخ 1403/04/06 
 8-سایر جزییات و اطلاعات در اسناد مناقصه درج گردیده است 

 9- برای اطلاعات بیشتر به سامانه تدارکات الکترونیک دولت و سایت 
شهرداری www.amol.irرجوع گردد.

نمابر 01144259497-تلفن:01144229001

آگهی مناقصه عمومی
 

علی داودی شهردار آمل

نوبت دوم

نائب رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و قطر 
اظهار کرد:

دوبرابر شدن صادرات ایران به قطر 
در فصل میوه های تابستانی

نائب رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و قطر از دوبرابر 
شــدن ارزش و وزن صادرات ایران به قطر در فصل جاری 
خبر داد و دلیل آن را تقاضای زیاد این کشــور برای انواع 

میوه های تابستانی ایران اظهار کرد.
خورشــید گزدرازی، نائب رییس اتاق مشترک بازرگانی 
ایران و قطر در گفت وگو با خبرنگار ایلنا آخرین وضعیت 
تجارت دو کشــور را تشــریح کرد و گفت: در فصل گرم 
ســال هستیم و با عرضه میوه های تابستانی به بازار تعداد 
کانتینرهای حامل محصولات صادراتی ایران به قطر نسبت 
به فصول دیگر سال حدود دوبرابر افزایش پیدا می کند و 
همچنین ارزش صادرات نیز نسبت به همین میزان رشد 
می یابــد زیرا برای انواع میوه های تابســتانی ایران مانند 
گیلاس، زردآلو، شلیل و اقلام دیگر در بازار قطر تقاضای 
زیادی وجود دارد و این میوه ها به صورت بسته بندی شده 

و در کانتینرهای یخچال بر به قطر صادر می شود.
وی همچنین از به وجود آمدن امکان ثبت شرکت برای 
ایرانی ها در قطر خبر داد و گفت: شــرایط اقامت و ثبت 
شرکت برای ایرانی ها در قطر آسان شده و سرمایه داران 
ایرانی می توانند با برقراری مراودات تجاری با این کشور 
اقدام به ثبت شــرکت کنند.رییس اتاق بازرگانی بوشهر 
افزود: در پی مراودات سفیر ایران در قطر و رایزن قطر در 
ایران موافقت هایی در این باره صورت گرفته و امیدواری 
بســیار برای تحکیم این شــرایط و اجرای آن در مقیاس 
کلان وجود دارد.  گزدرازی توضیح داد: ایرانی ها با ثبت 
شــرکت در قطر می توانند به عنوان یک ســرمایه گذار 
خارجی از حقوقی برخوردار شــوند، کالاهای ایرانی را 
به واســطه قطر به بازارهای جهان صادر کنند و از قطر 
به عنوان واسطه ای برای دور زدن تحریم ها و حضور در 

تجارت جهانی بهره برند.
وی خاطرنشــان کرد: در حالی که ایران شــرط دریافت 
روادیــد را برای قطری ها حذف کرده اما داشــتن روادید 
برای ایرانی ها در سفر به قطر همچنان الزامی است.نائب 
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و قطر در پاسخ به سوالی 
دربــاره احتمال افزایــش تمایل کارگران ایرانی به کار در 
کشورهای همسایه جنوبی اظهار کرد: به باور من تا وقتی 
که هندی ها و بنگلادشــی ها هستند ایرانی ها نمی توانند 
در کشــورهای حاشــیه خلیج فارس کارگری کنند چون 
این کارگران حاضر به انجام کارهایی هستند که ایرانی ها 

این کارها را انجام نمی دهند.
وی افــزود: بیشــتر ایرانی هــا در این کشــورها به عنوان 
سرمایه گذار و صاحبان املاک و دارایی ها حضور دارند به 
طوری که در سال ۲۰۲۲، تعداد ایرانی هایی که در امارات 

شرکت ثبت کردند به ۴۰هزار نفر رسید.  

    روزنه

سخنگوی سپاه با تاکید بر اینکه سپاه به دنبال 
مشــارکت انبوه، امنیت و ســلامت انتخابات 
است، گفت: سپاه هیچ جانبداری از نامزدهای 

انتخابات نمی کند.
 ســردار »رمضان شریف« ســخنگوی سپاه در 
گفت وگویــی، درباره اینکــه برخی از کاندیدای 
انتخابات خود را منتسب به سپاه می دانند، اظهار 
داشــت: این موضوع بارها و بارها توســط فرمانده کل ســپاه و نماینده ولی فقیه 
در ســپاه اعلام شــده که همه کســانی که از شورای نگهبان تاییدیه حضور در 
میدان را گرفتند برای ســپاه محترم هســتند و ســپاه نه به نفع آن ها و نه علیه 
آن ها هیچ کاری صورت نخواهد داد.ســردار شــریف گفت: ما به دنبال مشارکت 
انبوه، امنیت انتخابات، سلامت انتخابات هستیم و ان شاءالله با بیاناتی که خود 
نامزدهــا دارند رقابت هم شــکل خواهــد گرفت.وی گفت: من همین جا اعلام 
می کنم ضمن اینکه ما هیچ جانبداری از نامزدها نداریم و هر رئیس جمهوری 
به فضل الهی با رأی مردم انتخاب شود، سپاه مثل دولت های قبلی که در این 
راه امتحان داده و تجربه کردند هم سیاســتمداران ما و اداره کنندگان کشــور 
هر دولتی ســر کارآمده و رأی مردم را داشــته ســپاه و بسیج برای تحقق اهداف 
آن هــا کمــک کردنــد، از این به بعد هم همین خواهد بود و به فضل الهی از این 

مرحله هم عبور خواهیم کرد.

 سردار شریف: سپاه هیچ جانبداری
 از نامزدهای انتخابات نمی کند

معاون علمی رئیس جمهور:

اقتصاددانشبنیان
اولویتدولتبعدباشد

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش:

سه نرخی بودن بنزین 
بی اساس است

مدیرعامــل شــرکت ملــی پالایــش و 
گفــت:  نفتــی  فرآورده هــای  پخــش 
جایــگاه   ۳۵۰ ســیزدهم  دولــت  در 
و  کردیــم  احــداث  جدیــد  ســوخت 
ــات  ــزات اقدام ــازی تجهی ــرای بومی س ب
متعــددی صــورت گرفــت. جلیل ســالاری   
ــه در  ــان اینک ــا بی ــری ب ــتی خب در نشس
ایــن دولــت ریل گــذاری در صنعــت 
نفــت اتفــاق افتــاده اســت، اظهــار کــرد: 
فعالیــت در حــوزه  از زمــان شــروع 
ــی  ــای نفت ــش فرآورده ه ــش و پخ پالای
بــا چالش هایــی مواجــه بودیــم کــه 
ــود ریل گــذاری پرقــدرت صــورت  ــاز ب نی
ــرایط  ــل ش ــه دلی ــزود: ب ــرد.وی اف بگی
کرونــا ۷۴۴ میلیــون لیتــر تعهــدات 
ــود  صــادرات بنزیــن را داشــتیم و نیــاز ب
حــل و فصــل شــود و از یــک طــرف منابع 
۲۷ فقــره صــادرات بــه شــرکت های 
بــود. برنگشــته  پشــتوانه  بــدون 

معاون امور خانواده رییس جمهور:

 تعداد مجردهای
 دهه ۶۰ از دهه های 

دیگر بیشتر است

معاون حقوقی رئیس جمهور:

فرشهایکاخسعدآبادهنوزپیدانشدهاستفرشهایکاخسعدآبادهنوزپیدانشدهاست

2     

4     

5     

2     

4     

وزیر نفت:

از سکوی ۱۳ آلفای پارس جنوبی 
بهره برداری می شود

معادن ایران، سرمایه خفته
ایــران با وجود داشــتن ۷ درصد ذخایر معدنی جهان 
شــامل ۳۷ میلیارد تن ذخایر قطعی، ۵۷ میلیارد تن 
ذخایــر احتمالــی و ۶۷ نوع ماده معدنی، نتوانســته از 
ظرفیت های این سرمایه خفته ملی استفاده بهینه کند.

هشــتم تیر ماه انتخابات چهاردهمین دوره ریاســت 
جمهوری برگزار می شــود؛ با توجه به اهمیت مقوله 
اقتصاد در حکمرانی، در ادامه به بخشی از چالش های 
اصلــی بخش معدن به عنــوان یکی از حوزه هایی که 
همــواره جایگزیــن درآمدهای نفتی مطــرح بوده، 
پرداخته ایم. البته باید اشاره شود که مشکلات بخش 
معدن در ایران فراوان است و در این مطلب تنها بخشی 
از این مشــکلات ذکر شده است.ایران با وجود داشتن 
یــک درصد جمعیــت جهان اما دارای ۷ درصد منابع 
معدنی غنی دنیا شــامل ۳۷ میلیارد تن ذخایر قطعی 
و ۵۷ میلیارد تن ذخایر احتمالی و ۶۷ نوع ماده معدنی 
است با این حال شاهد سهم بسیار کم و یک درصدی 
با بازدهی پایین بخش معدن در ارزش تولید کشــور 
هستیم که این بی توجهی سبب ایجاد رانت بسیار در 
ســاختار این صنعت شده اســت. بر همین اساس به 
منظور ارتقا سهم این بخش بایستی اقدامات اساسی 
صورت گیرد تا این ســهم به ۳ -۵ درصد ارزش تولید 
کشور برسد.در ابتدا باید به عمده چالش های این بخش 
اشــاره کرد؛ آنطور که کارشناسان تاکید دارند یکی از 
مهم ترین چالش های بخش معدن، کاهش ســرمایه 
گذاری به ویژه از سال ۱۳۹۶ به این سو است. متأسفانه 
با وجود ظرفیت های فراوانی که در بخش معدن وجود 
دارد اما به دلیل عدم ریل گذاری مناســب این بخش 
نتوانســته آنطور که باید و شــاید سرمایه جذب کند. 
ایــن در حالیســت که طبــق برآوردها، بخش معدن 
می توانــد ۶۰ درصد از درآمدهــای حاصل از فروش 
نفت را پوشــش دهد. از طرفی، با فرآوری نهایی مواد 
معدنی می توان به طور متوســط ارزش افزوده ای بالغ 
بــر ۱۰ برابر ارزش خام مواد معدنی ایجاد کرد.چالش 
عمده بعدی در این بخش مربوط به وضعیت اکتشافات 
معدنی می شود. عدم سرمایه گذاری مناسب، ضعف در 

دانش زمین شناسی و کمبود ...

 توسعه ظرفیت نیروگاهی
 برای جلوگیری از ناترازی برق

مدیرعامل شرکت توانیر:
 ۲ هزار مگاوات برق

 تا پایان سال وارد مدار می شود

     ویترین

     گزارش
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مدیر سامانه خودنویس خبر داد؛

 ثبت ۴۷۲ هزار و ۵۷۰ قرارداد اجاره 
در سامانه خودنویس

 مدیر ســامانه خودنویس از ثبت ۴۷۲ هزار و ۵۷۰ قرارداد اجاره در 
سامانه خودنویس خبر داد.

 »مهدی ساسانی«  با یادآوری اینکه سامانه خودنویس از خرداد ۱۴۰۲ 
در اختیار عموم مردم بوده است، افزود: این سامانه در خرداد سال گذشته 
مــورد بهره بــرداری قــرار گرفت و به مرور انواع معاملات اجاره بر روی 
آن بارگذاری شد.به گفته ساسانی، ۲۱ بهمن سال گذشته دسترسی 
مشــاوران املاک تهران به ســامانه قدیم )سامانه املاک و مستغلات( 
حذف شــد و هم اکنون مشــاوران املاک برای ثبت قراردادهای اجاره 

باید به سامانه جدید )سامانه خودنویس( مراجعه کنند.

 اشتغالزایی ۱۴هزار نفری
  تا اجرای پروژه های دریامحور 

در هزار روز خدمت دولت سیزدهم
بخش مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی در هزار 
روز خدمت دولت ســیزدهم اقدامات چشــمگیری به ثبت رسانده است 
کــه از جملــه آنها افتتاح ۱۱۶ پروژه و اشــتغال زایی ۱۴ هزار و ۴۰۰ نفر 
تا اجرای پروژه های مرتبط با توســعه دریامحور قابل ذکر اســت. سازمان 
بنادر و دریانوردی )PMO( به عنوان یک سازمان دولتی وابسته به وزارت 
راه و شهرسازی، مرجع قانونی و متولی اعمال حاکمیت در حمل و نقل 
دریایی کشور است و نمایندگی دولت جمهوری اسلامی ایران در نهادها، 
سازمان ها و مجامع بین المللی مرتبط با امور بنادر، دریانوردی و حمل و 

نقل دریایی را بر عهده دارد.

    روزنه

 ارزآوری صادرات خرما برای کشور 
چقدر است؟

ایــران دومیــن تولیدکننده خرما در جهان 
اســت. پیش بینی شــده در ســال زراعی 
۱۴۰۲-۱۴۰۳ حــدود ۳۰۰ میلیون دلار، 
حاصل ارزآوری صادرات خرما از کشور باشد.

 ایران در چند محصول در بازار جهانی دارای 
رتبه های نخست است. پسته، خرما، زعفران 
و… از جمله محصولات کشاورزی است که 
تولید و صادرات آنها می تواند ســهم مهمی 
در اقتصاد غیرنفتی کشور داشته باشد.سال 
گذشته میزان تولید خرما بیش از نیاز بازار داخل بوده و بخشی از محصولات صادر شد. اما در 
انتهای سال با نزدیک شدن به ایام ماه مبارک رمضان و عید نوروز و افزایش مصرف این محصول 
مغذی صادرات ممنوع شد. در این خصوص رئیس انجمن ملی خرمای ایران اظهار کرد: ایران 
دومین تولیدکننده خرما جهان است. تولید حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار تن در سال و گردش 
مالی بالای ۱.۵ میلیارد دلار نیازمند همراهی بیشــتر با بازارهای جهانی و توجه ویژه به این 
محصول است.محسن رشید فرخی گفت: رقبای قدرتمند ما در جهان عربستان سعودی، مصر 
و تونس است که انجمن خرمای ایران در تلاش است تا تولیدکنندگان این محصول هم تراز با 

سطح جهانی فعالیت کنند و بازارهای هدف را از دست ندهیم.

 رشد چشمگیر تراکنش های
 تجارت الکترونیکی در سال گذشته

معاون امور دولت، مجلس و استان های وزیر 
ارتباطات اعلام کرده که رشــد چشــمگیر 
تراکنش های تجارت الکترونیکی در ســال 
۱۴۰۲، نشان دهنده توسعه اقتصاد دیجیتال 
بــا محوریت بخش خصوصی و حمایت ویژه 

دولت از این بخش مهم اقتصادی است.
 اقتصــاد دیجیتال فضای بکری اســت که 
می تواند مشــاغل بسیاری را ایجاد کند و در 
ایران چند ســال است توجه ویژه ای به این 
حوزه می شــود، در همین رابطه مسؤولیت 
مهمی به وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در راستای توسعه اقتصاد دیجیتال محول شده 
است.مســئولان معتقدند با راه اندازی کارگروه اقتصاد دیجیتال در کمتر از  ســه ســال گذشته 
با هدف حل مشــکلات توســعه اقتصاد دیجیتال، ســهم این حوزه از تولید ناخالص ملی از ۶.۴ 
به ۷.۵ رســیده اســت.بنابراین اگرچه رشــد ۱.۵ درصدی در دو سال گذشته در این حوزه اتفاق 
افتاده، اما ناکافی اســت و باتوجه به  ظرفیت های موجود در کشــور و نیروی جوان و مســتعدی 
که وجود دارند قطعا رشــد اقتصادی ما در بخش اقتصاد دیجیتال می تواند بالاتر و برتر از این 
باشد و از سوی دیگر زمینه اشتغال برای جوانان تحصیل کرده کشور هم فراهم خواهد شد.  

 14۹ پروژه صنایع تبدیلی و تکمیلی
 به بهره برداری می رسد

رییس مرکز توسعه مکانیزاسیون و صنایع 
کشــاورزی گفت: همزمان با هفته جهاد 
کشــاورزی، ۱۴۹ پروژه صنایع تبدیلی و 
تکمیلی با صــرف ۳۶۰۰ میلیارد تومان 

اعتبار به بهره برداری می رسد.
 کریــم ذوالفقاری، رئیس مرکز توســعه 
مکانیزاســیون و صنایع کشاورزی گفت: 
همزمان با هفته جهاد کشــاورزی، ۱۴۹ 
پــروژه صنایع تبدیلی و تکمیلی با صرف 
۳.۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار در استان های 
کشــور با ظرفیت جذب ماده خام ۱.۱۵۰ میلیون تن و اشــتغال ۶۱۰۰ نفر به بهره برداری 
می رســد.وی با بیان این که اســتان های خراســان رضوی با ۱۸ طرح، کرمان ۱۳ طرح و 
کردستان ۱۱ طرح به لحاظ تعداد پروژه قابل افتتاح و استان های مازندران، خراسان رضوی 
و یزد به لحاظ میزان سرمایه گذاری انجام گرفته، رتبه های نخست تا سوم را در کشور به 
دســت آورده اند، این موفقیت را مهم دانســت.وی اظهار کرد: در حال حاضر بیش از ۳۵۰ 
هزار میلیارد تومان پروژه صنایع تبدیلی و تکمیلی در کشور در حال اجرا است که آینده 

خوبی را برای ایجاد ارزش افزوده از محصولات کشاورزی رقم خواهد زد.
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اقتصادی

ریشه مشکلات کجاست؟

معادنایران،سرمایهخفته
ایران با وجود داشتن ۷ درصد ذخایر معدنی 
جهان شــامل ۳۷ میلیارد تن ذخایر قطعی، 
۵۷ میلیارد تن ذخایر احتمالی و ۶۷ نوع ماده 
معدنی، نتوانسته از ظرفیت های این سرمایه 

خفته ملی استفاده بهینه کند.
هشــتم تیر ماه انتخابات چهاردهمین دوره ریاســت 
جمهوری برگزار می شــود؛ با توجه به اهمیت مقوله 
اقتصاد در حکمرانی، در ادامه به بخشی از چالش های 
اصلــی بخش معدن به عنــوان یکی از حوزه هایی که 
همــواره جایگزیــن درآمدهای نفتی مطــرح بوده، 
پرداخته ایم. البته باید اشاره شود که مشکلات بخش 
معدن در ایران فراوان است و در این مطلب تنها بخشی 

از این مشکلات ذکر شده است.
نفس های سنگین معدن   

ایران با وجود داشــتن یک درصد جمعیت جهان اما 
دارای ۷ درصــد منابــع معدنی غنی دنیا شــامل ۳۷ 
میلیــارد تــن ذخایر قطعــی و ۵۷ میلیارد تن ذخایر 
احتمالی و ۶۷ نوع ماده معدنی است با این حال شاهد 
سهم بسیار کم و یک درصدی با بازدهی پایین بخش 
معدن در ارزش تولید کشور هستیم که این بی توجهی 
ســبب ایجاد رانت بسیار در ساختار این صنعت شده 
است. بر همین اساس به منظور ارتقا سهم این بخش 
بایســتی اقدامات اساسی صورت گیرد تا این سهم به 
۳ -۵ درصد ارزش تولید کشــور برســد.در ابتدا باید 

به عمده چالش های این بخش اشــاره کرد؛ آنطور که 
کارشناسان تاکید دارند یکی از مهم ترین چالش های 
بخش معدن، کاهش ســرمایه گذاری به ویژه از سال 
۱۳۹۶ به این سو است. متأسفانه با وجود ظرفیت های 
فراوانــی کــه در بخش معدن وجــود دارد اما به دلیل 
عدم ریل گذاری مناســب این بخش نتوانسته آنطور 
که باید و شــاید ســرمایه جذب کند. این در حالیست 
که طبــق برآوردها، بخش معدن می تواند ۶۰ درصد 

از درآمدهای حاصل از فروش نفت را پوشش دهد. از 
طرفــی، با فرآوری نهایی مواد معدنی می توان به طور 
متوســط ارزش افزوده ای بالغ بر ۱۰ برابر ارزش خام 

مواد معدنی ایجاد کرد.
چالــش عمده بعدی در این بخش مربوط به وضعیت 
اکتشــافات معدنی می شــود. عدم ســرمایه گذاری 
مناســب، ضعــف در دانش زمین شناســی و کمبود 
اطلاعــات و عــدم به کارگیــری از روش های نوین از 

جمله دلایل ضعف اکتشافی کشور عنوان می شود؛ از 
سویی دیگر کیفیت پایین عملیات اکتشافی به دلیل 
کمبود تجهیزات، بهره وری پایین اپراتورهای داخلی، 
کمبود آزمایشــگاه های اکتشافی و عدم نظارت دقیق 
بــر فعالیت های اکتشــافی از چالش های این بخش 
است که تا حد زیادی به سرمایه گذاری در این حوزه 
مربوط می شــود. به اعتقاد کارشناسان برای حل این 
معضل باید نســبت به افزایش سرمایه گذاری، تغییر 
ســاختارها، تقویت جدی سازمان زمین شناسی برای 
انجام اکتشافات سیستماتیک در پهنه های معدنی به 

منظور کشف ذخایر جدید معدنی اقدام شود.
مســاله دیگــر در ایــن حوزه مربوط به گســتردگی 
دامنه های رانت به ویژه در حوزه صدور مجوز، اکتشاف و 
بهره برداری می شود؛ آنطور که کارشناسان تاکید دارند 
عدم نظارت کافی، بنگاه داری سازمان ها و شرکت های 
دولتی و توســعه ای و بلوکه کردن پهنه های معدنی، 
عدم شــفافیت در ضوابط، عدم شــفافیت در میزان 
اســتخراج و ســپس بارگیری برای فروش و فرآوری 
مواد معدنی از جمله عوامل اصلی ایجاد رانت در بخش 
معدن و صنایع معدنی محسوب می شود.موضوع دیگر 
که البته خود یکی از زمینه های افزایش رانت در بخش 
معدن نیز محسوب می شود، پرداخت سوبسید و یارانه 
زیــاد به زنجیره تولید محصولات معدنی در ایران )از 

جمله یارانه انرژی( است.

 ۱۴.۱ میلیارد دلار 
ارز مورد نیاز واردات تأمین شد

از اول فروردیــن مــاه تــا ۲۳ خرداد مــاه ۱۴۰۳، ۱۴میلیارد و 
۱۳۶میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، کالاهای 
تجــاری و بازرگانــی، واردات در مقابل صادرات و خدمات تامین 

شده است.
 اصغر بالســینی ســخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران گفت: 
برای کالاهای اساسی ۳ میلیارد و ۳۶۰ میلیون دلار، برای کالاهای 
تجــاری و بازرگانــی مبلــغ ۷ میلیارد و ۹۸۱ میلیون دلار و برای 
خدمــات ۳۰۳ میلیــون دلار و برای واردات در مقابل صادرات ۲ 
میلیارد و ۴۹۲ میلیون دلار تأمین ارز صورت گرفت.بالسینی بیان 
کرد: برای واردات کالای اساسی کشاورزی شامل گندم، دانه های 
روغنــی و نهاده هــای دامی ۲ میلیارد و ۸۲۸ میلیون دلار، برای 
دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی ۵۳۲ میلیون دلار و 
در مجموع ۳ میلیارد و ۳۶۰ میلیون دلار برای کالای اساســی و 
دارو ارز با نرخ ۲۸,۵۰۰ تومان با هدف حمایت از مصرف کنندگان 
و دسترســی اقشــار جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر 

پرداخت شد.

معاون علمی رئیس جمهور:

اولویت دولت بعد در حوزه علم و فناوری 
»اقتصاد دانش بنیان« باشد

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور تاکید کرد: 
به فردی که اعتقاد دارد این مملکت باید به بالاترین مراتب ممکن 
برسد و به قدرت و توان مردم و همکاری با مردم اعتقاد دارد، رأی 
دهید.به گزارش ایسنا، دکتر روح الله دهقانی فیروزآبادی در حاشیه 
جلسه هیات دولت درباره این که دولت جدید در مباحث مربوط به 
علــم و فنــاوری چه موضوعی را باید مورد پیگیری قرار دهد، گفت: 
اولویت دولت بعد در حوزه علم و فناوری، اقتصاد دانش بنیان باشد و 
همچنین پیگیری برنامه ملی آبادیران؛وی با بیان این که این برنامه 
با هدف پیشرفت و آبادانی کشور به دنبال رفع چالش های مناطق 
محروم و روســتایی با اســتفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان، 
خلاق و فناور و سایر ارکان زیست بوم نوآوری و فناوری است، یادآور 
شد: در دومین نمایشگاه آبادیران که از روز گذشته در محل مصلای 
تهران در حال برگزاری است، ۳۴۶ شرکت و نهاد حضور دارند که از 
این تعداد ۲۸۱ شرکت دانش بنیان، خلاق و فناور، ۲۰ گروه جهادی 

و مردمی و ۴۵ نهاد و دستگاه اجرایی هستند.

    دریچه

 رئیس انجمن قطعه سازان خودرو
 اعلام کرد:

نیاز   دست 
روسی  خودروسازان 
ایرانی قطعات  برای 

رئیس انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور ضمن اعلام 
درخواست بیش از ۲۰۰ قطعه  ایرانی توسط خودروسازان روسی با آغاز ثبت نام 
در نمایشــگاه بین المللی اتومبیلیتی به صحبت های نامزدهای انتخابات ریاست 
جمهوری در خصوص بخش تولید اشاره کرد و گفت: قطعا هر گامی که در جهت 

رفع موانع و حمایت از تولید برداشته شود، مثمر ثمر خواهد بود.
محمدرضا نجفی منش  ضمن اشــاره به آغاز ثبت نام حضور خودروســازان و 
قطعه ســازان ایرانی در نمایشــگاه اتومبیلیتی ۲۰۲۴ مسکو از ۱۹ خرداد ماه، 
اظهار کرد: امسال صنعتگران ایرانی برای سومین سال پیاپی، در این نمایشگاه 
حضور خواهند داشت. طی دو دوره  گذشته شاهد شکل گیری تفاهم نامه ها و 
بعضاً قراردادهایی میان طرف ایرانی و روسی در این نمایشگاه بودیم و برخی 
قطعه ســازان، تولیدات خود را روانه این کشــور کردند.رئیس انجمن صنایع 

همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور، اعلام کرد: با آغاز ثبت نام ها، 
تا امروز خودروســازان روســی فهرستی بیش از ۲۰۰ قطعه مورد نیاز خود را 
برای تامین از ســوی صنعتگران ایرانی ارائه و ثبت درخواســت کرده اند.وی 
ضمن تاکید بر اینکه حضور در بازار بزرگ خودروی روسیه، نیازمند پیگیری 
و ممارست است، گفت: بنابراین به طور قطع، فقط با یک بار سفر به این کشور، 
صنعتگران نمی توانند موفق به کسب سهمی از بازار این همسایه شمالی شوند.

این فعال صنعت قطعه کشور، ضمن اشاره به حمایت سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران از این نمایشگاه، یادآور شد: در ادوار گذشته نیز 
این حمایت را شــاهد بودیم و همواره ســازمان صنایع کوچک پای کار بوده 
است و چنانچه شرکتی از شهرک های صنعتی در نمایشگاه حضور می یافت، 

به عنوان مشوق بخشی از هزینه های نمایشگاهی را متقبل می شد.

نقطه هدف قانون مالیات بر عایدی 
سرمایه جلوگیری از سوداگری در 
بــازار دارایی هاســت؛ ضمن اینکه 
جامعــه هدف ایــن قانون زیر دو یا 
سه درصد است و آن هم افرادی که 
از سوداگری درآمد کسب می کنند.

 وزارت امــور اقتصادی و دارایی در 
گزارشی پیرامون محاسبه مالیات 
بر عایدی ســرمایه آورده اســت: نکته ای که باید به آن توجه 
کرد، این است که هر درآمدی باید مشمول مالیات قرار بگیرد 
و در همه کشــورها نیز هم به همین صورت اســت و مالیات بر 
عایدی سرمایه زمانی محاسبه می شود که تورم در آن سرمایه 
محاسبه و تعدیل شده باشد، بنابراین ذکر این نکته که افزایش 
ارزش دارایی افراد نه به دلیل فعالیت های اقتصادی و در سایه 
رونق، بلکه در سایه افزایش قیمت ها و تورم ایجاد شده است 
و بر این افزایش ارزش مالیات وضع می شــود، کاملًا اشــتباه 
است.تاکنون وضع مالیات در کشور به این صورت بوده که به 
اشتباه نقطه هدف آن تولیدکنندگان بوده اند و نه سوداگران؛ 
اما با تصویب قانون مالیات بر عایدی ســرمایه، ســوداگران نیز 
که تاکنون برای فعالیت های خود مالیاتی پرداخت نمی کردند، 

مشمول مالیات خواهند شد. 

رئیس بنیاد مســکن با بیان اینکه 
بانــک مســکن از اســفند ۱۴۰۲ 
پرداخت تسهیلات مسکن روستایی 
را قطع کرد، گفت: هفته گذشــته 
برای ازســرگیری وام با این بانک به 

تفاهم رسیدیم.
غلامرضا صالحی در حاشیه برگزاری 
نمایشگاه آبادیران با یادآوری اینکه 

از ســال ۸۴ تاکنون بیش از ۲ میلیون و ۹۰۰ هزار واحد مســکن 
روســتایی در سراســر کشور مقاوم سازی شده است اظهار کرد: 
سال گذشته تعداد سهمیه وام نوسازی مسکن روستایی از ۲۰۰ 
هزار به ۳۵۰ هزار فقره افزایش یافت اگر بتوانیم تا ســال ۱۴۰۵ 
هر سال ۳۵۰ هزار واحد مسکن روستایی را نوسازی کنیم تعداد 
واحد هایی که مقاوم سازی می شود به بالای ۷۰ درصد افزایش 
می یابد.وی افزود: در سه سال دولت سیزدهم حدود ۷۵۰ هزار 
فقره وام مســکن روســتایی مصوب و ابلاغ شد که تا امروز بالای 
۵۰۰ هزار نفر برای امضای قرارداد به بانک ها معرفی شده اند.وی 
با یادآوری اینکه تاکنون ســاخت ۳۰۰ هزار واحد در ســه ســال 
اخیر به اتمام رســیده اســت، تصریح کرد: از بهمن سال گذشته 
تا امروز ۲۸۵ هزار واحد برای دریافت وام معرفی شــده اند که از 

این تعداد قرارداد ۱۸۰ هزار واحد امضا شده است.

وزارت اقتصاد:

 سوداگران باید
 مالیات بر عایدی سرمایه بپردازند

رئیس بنیاد مسکن: 

 بانک مسکن پرداخت وام 
مسکن روستایی را پس از ۴ ماه آغاز کرد

سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور گفت: در زمان تصدی گری 
دولت سیزدهم، ضمن افزایش درآمدهای مالیاتی، روند چانه زنی 
میان مودی و مالیات ستان به شدت کاهش یافت که نوید بخش 

اقداماتی سازنده است.
مهدی موحدی سخنگوی سازمان امور مالیاتی با اشاره به ضعف 
تاریخی در حوزه نظام مالیاتی اظهار کرد: این ضعف به ســاحت 
قجری-پهلوی باز می گردد. از حدود ۱۰۰ ســال پیش تا امروز 
کشــور را با نفت اداره می کنیم و این ضعف ســاختاری و نهادی 
در تأمین مالی دولت، نیازمند اصلاح است. چراکه تورم های دو 
رقمی به وابستگی به درآمدهای نفتی باز می گردد.وی در مصاحبه 
رادیویی با بیان اینکه سال هاست در جهت ترمیم این ضعف اقدام 
نکرده ایم، گفت: دولت نیازمند درآمد است و وقتی نفت به فروش 
رفت، درآمدها زیاد شد و در زمان تحریم با کسری بودجه رو به 
رو شــدیم. همچنین فروش ارزی نفت، در ساختار تولید نمایان 
شــده و دولت ها تولید را به اعطای یارانه ها معتاد کرده و عملًا 
اشکالاتی را دامن زده اند.موحدی با اشاره به اینکه تحریم بسیار 
برای کشــور مضر بوده، در عین حال گفت: در برخی ســال ها به 
سمت نظام مالیاتی حرکت کردیم چون فاقد درآمد نفتی بوده ایم 
سخنگوی سازمان امور مالیاتی تصریح کرد: اگر بخواهیم همچون 
۱۰۰ ســال گذشــته به نفت وابسته باشیم، مضرات و صدمات و 

لطمات بیشتری به اقتصاد کشور خواهد زد.

سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشور:

 چانه زنی مالیاتی کاهش یافت 
نباید به نفت وابسته باشیم

      کوتاه از اقتصاد
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سخنگوی ستاد حجت الاسلام پورمحمدی :

 قرار دولت »پورمحمدی«
 تعامل با همه نخبگان نظام است

عبدالمهدی مســتکین ســخنگوی ســتاد مصطفی پورمحمدی در 
خصوص مشــاوره حســام الدین آشنا گفت: قرار دولت ایشان تعامل و 

گفتگو با همه نخبگان و دلسوزان نظام و انقلاب است .
عبدالمهدی مســتکین ســخنگوی ســتاد مصطفی پورمحمدی در 
خصوص مشاوره حسام الدین آشنا، گفت: قرار دولت ایشان تعامل و 
گفت و گو با همه نخبگان و دلسوزان نظام و انقلاب است.وی افزود: 
از این حیث، شــیوه و شــخصیت آقای پورمحمدی و دولت ایشــان 
بهره گیری از همه ظرفیت ها و گفتگو و مشورت با مجریان کارآمد و 

چهره های شاخص، علمی، فرهنگی و اقتصادی است.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 نگران تداوم جنگ داخلی
 در سودان هستیم

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: جمهوری اســلامی ایران نگران 
تداوم جنگ داخلی در سودان و وضعیت دردناک شهروندان بی گناه 

در مناطق مختلف درگیری این کشور است.
»ناصر کنعانی« کشــته و زخمی شــدن صدها تن از افراد بی گناه از 
جمله زنان و کودکان در حمله به روســتای »ود النوره« را رخدادی 
هولناک و تکان دهنده توصیف کرد و افزود: جمهوری اسلامی ایران 
نگران تداوم جنگ داخلی در ســودان و وضعیت دردناک شــهروندان 
بی گناه در مناطق مختلف درگیری این کشور است.سخنگوی وزارت 
امــور خارجــه ضمن ابراز همدردی عمیق با خانواده های داغ دیده در 
درگیری های جاری، خواستار بازگشت سریع آرامش و شرایط عادی 
زندگی به این کشور و توقف فوری کشتار و قتل عام انسان های بی گناه 
در ســودان شــد و مسؤولیت جامعه بین المللی بویژه نهادهای حقوق 
بشــری برای اتخاذ اقدامات مؤثر جهت پایان بخشــیدن به وضعیت 

جاری در سودان را مورد تاکید قرار داد.

حجت الاسلام محمدحسنی:

 روابط عمومی همه واقعیت های
 یک سازمان را نمایان می کند

رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش در همایش سراسری مسئولان 
روابط عمومی ارتش گفت: روابط عمومی ها به منزله یک آینه قدنما 
هستند که همه واقعیت های آن سازمان مطبوع در این آئینه نمایان 

می شود.
حجت الاسلام عباس محمدحسنی رئیس سازمان عقیدتی سیاسی 
ارتش در اولین همایش سراسری مسئولان روابط عمومی ارتش که   
در مرکز همایش کوثر این سازمان برگزار شد، گفت: اگر روابط عمومی 
خوب عمل کند، وجهه و شــخصیت ســازمان خوب معرفی می شود. 
روابط عمومی ها باید همه توان خود را به کار گیرند تا ســازمان خود 

را به نحو احسن معرفی کنند.
رئیس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش با بیان اینکه روابط عمومی ها 
یکی از مهم ترین بخش های هر سازمانی هستند، تصریح کرد: کارکنان 
روابط عمومی با رصد دقیق تحولات جامعه به عنوان مشاوری امین، 
در حوزه رسانه فرماندهان را یاری می دهند تا بهترین عملکرد را در 
معرفی و انتشــار اخبار عملکرد و توانمندی های نیرو در رســانه ها و 
فضای مجازی داشته باشند.وی بابیان اینکه امروز روابط عمومی در 
ارتش از جایگاه بالایی برخوردار است، افزود: این جایگاه در طول زمان 
بدست آمده و عزیزان پرشماری چون شهید آیت الله آل هاشم و سایر 
پیشکسوتان روابط عمومی در ساختن این جایگاه نقش بسزایی دارند.

حجت الســلام محمد حســنی با بیان اینکه روابط عمومی ها نقشی 
سازنده در پویایی و بالندگی آن سازمان دارند، گفت: روابط عمومی ها 
به منزله یک آینه قدنما هستند که همه واقعیت های آن سازمان در 

این آینه نمایان می شود.

جزئیات بسته ۲۰گیگابایتی اینترنت رایگان 
انتخاباتی

وزیر ارتباطات گفت: یک بسته رایگان و هدیه ۲۰گیگابایتی اینترنت 
برای ترافیک پیام رسان های داخلی در نظر گرفتیم.

به گزارش خبرنگار حوزه دولت خبرگزاری تســنیم، عیســی زارع پور 
وزیر ارتباطات در حاشــیه نشســت هفتگی هیئت دولت، در جمع 
خبرنــگاران گفت: ما یک بســته رایــگان و هدیه ۲۰گیگابایتی برای 
ترافیک پیام رسان های داخلی در نظر گرفتیم.وی افزود:   یک پیامک 
برای همگان ارســال می شــود و هرکس می تواند با کد دستوری که 
اعلام می شود این بسته را فعال کند و در ایام انتخابات استفاده از این 

پیام رسان ها و سکوی تلوبیون رایگان خواهد بود.

متولی عمران روستاها بنیاد مسکن است
نماینده ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب با بیان این که متولی عمران 
روســتایی بنیاد مســکن است، گفت: طی ۳ سال اخیر خیرین ۴۰۰ 

میلیارد تومان برای محرومیت زدایی کمک کرده اند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، حجت الاسلام حسین 
روحانی نژاد با اشاره به این که بر اساس قانون عمران و آبادانی روستاها 
بر عهده بنیاد مســکن است، اظهار کرد: مطالعات طرح هادی، تعیین 
تکلیف اراضی، صدور ســند، بهسازی واحدهای مسکونی روستایی و 

... همگی جزو وظایف بنیاد مسکن انقلاب است.
وی با بیان این که در صورت تخصیص وام تا ســال ۱۴۰۵ ۷۰ درصد 
واحدهای مســکونی روستایی مقاوم سازی خواهد شد،  افزود: در افق 
ســال ۱۴۱۰ همه واحدهای مســکونی روستایی کشور مقاوم سازی 

خواهد شد.
وی بــا اشــاره به این کــه یکی از ماموریت های اصلی بنیاد مســکن 
محرومیت زدایی با ایجاد ســرپناه برای محرومان است، تصریح کرد: 
در گذشــته با وقوع یک زلزله ۲ ریشــتری مساکن روستایی تخریب 
می شــد، اما با مقاوم ســازی این واحدها با استفاده از وام ارزان قیمت و 
بلندمدت از ســال ۸۴ تا امروز بالای ۵۰ درصد خانه های روســتایی 

مقاوم سازی شده است.

      روزنه

 نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری، نزدیکترین و کوتاه ترین راه برای تغییر و 
تحول در کشور را انتخابات پیش رو عنوان کرد و گفت: مردم عزیز ایران از این فرصت به بهترین 

شکلی استفاده کنند.
 محمدباقر قالیباف  گفت: هر کدام از شما مسئولان بدون تردید یک انسان ستاد هستید و به عنوان 
یک ســتاد متحرک می توانید اثرگذاری کنید و همه مردم عزیز را برای در مرحله نخســت برای 
مشارکت و دوم برای تصمیم سازی خوب بسیج کنید.نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری افزود: مردم عزیز ایران در این شرایط باید از بین ۶ نامزد یک نفر را انتخاب کنند و تبیین 

این موضوع اهمیت ویژه ای دارد و این مهم از دســت مســئولان ســتاد استانی برمی آید و اگر برای شما 
مسئولان این حجت پیدا شده، آن را به دیگران هم منتقل کنید.وی گفت: اگر اشکلاتی در اداره ایران 
اسلامی در بخش های مختلف داریم، کوتاه ترین راه برای تغییر و تحول که نقاط ضعف را بر طرف کرده 
و نقاط قوت را تقویت کنیم، انتخابات است و این فرصت برای ملت عزیز ایران فراهم شده است.قالیباف 
بیان کرد: امسال نخستین سال مجلس دوازدهم و دولت چهاردهم است که با کار مشترک می توانند سند 
پنج ساله برنامه هفتم توسعه را برای تحول پیش برده تا نشان دهیم جبهه انقلاب می تواند بر مشکلات 

فائق آمده و قدرت حل مساله را دارد و این موضوع در یک قدمی من و شماست.

قالیباف:قالیباف:  کوتاه ترین راه برای تغییر و تحول، انتخابات پیش رو اســت
      خبر ویژه

د رویدا

 وزیر کشــور با بیان اینکه انتخابات پیش 
رو تجلی مردم ســالاری دینی است،گفت: 
امیدواریــم در این رویــداد ملی همانند 
انتخابات قبلی که با مدیریت و تلاش شبانه 
روزی نیروی انتظامی به خوبی پشــت سر 
گذاشــته شد، شاهد برگزاری باشکوه و در 

امنیت باشیم.
 احمــد وحیــدی در بیســت و هفتمین همایش 
سراســری فرماندهان، معاونان و روســای فراجا 
که در ســتاد فراجا برگزار شد، با بیان اینکه فراجا 
سازمانی انتظامی و امنیتی و در عین حال سازمانی 
فرهنگی، اجتماعی و مردمی است، گفت: مجموعه 
انتظامی کشور حافظ ارزش ها و حامی گسترش 

فضائل اخلاقی در کشور است.
وی بــا بیــان اینکه حادثه تلــخ هجران جمعی از 
نخبگان و برجستگان کشور به ویژه رئیس جمهور 
محبوب و مردمی برای همه مردم بسیار و سخت و 
دردناک بود، افزود: از دست دادن چنین شخصیتی 
بار سنگینی را برای کشور همراه داشت؛ فهرست 
خدمات و اقدامات صورت گرفته توسط این شهید 
نشــان می دهد که کشــور را در این مدت کوتاه 
مسئولیت او، در مسیر رشد و پیشرفت قرار گرفته 
بود.وزیر کشــور ادامه داد: شخص رئیس جمهور 
شهید در این مدت کوتاه مسئولیت خود از بخش 
هــای مختلف مجموعه انتظامی بازدید کرده بود 
و از نزدیک با ماموریت های این ســازمان آشنایی 

کامل داشت.
این مقام مسئول خاطر نشان کرد: دشمنان از مدت 
ها پیش به دنبال القای جدایی میان مســئولان 
و مردم بودند که همگی مشــاهده کردیم که در 
تشــییع این شــهدای بزرگوار همبستگی با نظام 
و رهبری و مســئولان مشخص شد.وی ادامه داد: 

این حضور مردم برای فراجا به عنوان عنصر تامین 
کننده امنیت و نظم بخشی بسیار حائز اهمیت بود 
و جــا دارد از اقدامــات همکاران خود در مجموعه 
فراجا تشکر داشته باشم.وحیدی با بیان اینکه فراجا 
نهادی انقلابی و در بطن مردم است اظهار داشت: 
ایــن نیروی خدوم امــروز مورد اعتماد مردم و در 
تبیین بسیاری از مسائل حضوری پر رنگ دارد که 
به سهم خودم از این اقدامات انجام شده تشکر می 
کنــم.وی تصریح کرد: امروز فراجا به نوعی عادت 
به انجام اقدامات بزرگ دارد و این امر برای فراجا 
یک دســتاورد محســوب می شود و در بسیاری از 
ماموریت ها این آزمون بزرگ را به درستی پشت 
ســر گذاشته است.وزیر کشور با بیان اینکه فراجا 
سازمانی انتظامی و امنیتی و در عین حال سازمانی 
فرهنگی، اجتماعی و مردمی است، گفت: مجموعه 
انتظامی کشور حافظ ارزش ها و حامی گسترش 

فضائل اخلاقی در کشور است.
این مقام مســئول اضافه کرد: در انتخابات پیش 
رو که به نوعی مردم ســالاری دینی اســت فراجا 

وظیفــه تامین امنیت را بر عهده دارد و امیدواریم 
هماننــد انتخابــات قبلی که بــا مدیریت و تلاش 
شــبانه روزی عزیــزان در این مجموعه به خوبی 
پشــت سر گذاشتیم شاهد برگزاری با شکوه و در 

امنیت باشیم.
جامعه امن با داشتن حاکمیت فضائل    

اخلاقی در کنار اعمال قانون مسیر 
خواهد شد

وحیــدی در ادامــه بــه اجرای طرح نور توســط 
فرماندهی انتظامی کشــور اشــاره کرد و گفت: 
جامعه امن با داشتن حاکمیت فضائل اخلاقی در 
کنار اعمال قانون و انضباط اجتماعی میسر خواهد 
شــد و این طرح بر همین مبنا و در راســتای قانون 
مداری و آرامش مردم و رعایت هنجارها اجرا می 
شود.وی افزود: هنگامی که جامعه ای امن و مردم 
در آرامش باشــند از خانــواده ها صیانت و ارزش 
های معنوی و انقلابی در بین مردم نهادینه خواهد 
شد و اینها همه با هویت ایرانی اسلامی و انقلابی 
محقق می شود.وزیر کشور ادامه داد: برخی سئوال 

می کنند که چرا فراجا به این موضوع ورود کرده 
که باید اعلام کنم این اقدامات فراجا در راســتای 
اجرای قانون و صیانت از خانواده دین و آرمان های 
انقلاب محسوب می شودو به در بیست و هفتمین 
همایش سراســری فرماندهان، معاونان و روسای 
فراجــا نوعی می توان گفت طرح نور از بزرگترین 

افتخارات فراجا است.
وی به دیگر ماموریت های فراجا و لزوم اســتمرار 
آنها اشاره کرد و گفت: برخورد با قاچاقچیان سلاح 
و مهمات و خودروهای شــوتی قاچاق کالا و مواد 
مخدر از دیگر مواردی است که فرماندهی انتظامی 

باید مقتدرانه با آنها برخورد کند.
وزیر کشور در حاشیه این رویداد نیز با بیان اینکه 
محوریت تامین امنیت انتخابات ریاست جمهوری 
با فراجا است، گفت: فرمانده انتظامی کشور برای 
برگــزاری انتخابات در ســایه امنیت، پیش بینی 
های لازم را انجام داده است.وحیدی با بیان اینکه 
امنیت در انتخابات یک موضوع مهم و مورد تاکید 
رهبر معظم انقلاب بوده و هست، افزود: الحمدالله 
ما شــاهد امنیت بسیار عالی در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و مجلس خبرگان بودیم که حاصل 
کار بزرگ فراجا بود.وزیر کشــور عنوان داشت: در 
انتخابــات پیش رو هــم امنیت یک عنصر مهم و 
تعیین کننده اســت و فراجا برای آن پیش بینی 
های لازم را انجام داده و امنیت انتخابات با محوریت 
فراجا خواهد بود.  وحیدی با یادآوری اینکه در چند 
سال اخیر، شاهد حضور فعالانه فراجا در عرصه های 
تامین امنیت مراسم و انتخابات بوده ایم، گفت: در 
انتخاب ریاســت جمهوری پیش رو نیز با توجه به 
پیش بینی های گسترده و با توجه به تدابیر فرمانده 
کل انتظامی ان شاءالله شاهد انتخاباتی پرشور در 

سایه امنیت خواهیم بود.

وزیر کشور:

امیدواریمشاهدانتخاباتیباشکوهوامنباشیم

۱۳۰۰ تن از اســاتید دانشــگاه های سراســر کشور 
در بیانیــه ای از ســعید جلیلــی در عرصه انتخابات 

ریاست جمهوری حمایت کردند.
۱۳۰۰ تن از اســاتید دانشــگاه های سراسر کشور در  

بیانیه ای از دکتر ســعید جلیلی در عرصه انتخابات 
ریاست جمهوری حمایت کردند.متن این بیانیه بدین 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

“ملت ایران به رئیس جمهور فعال، پرکار، آگاه و معتقد 
بــه مبانی انقلاب احتیاج دارد.”مقام معظم رهبری، 
۱۴ خرداد ۱۴۰۳ خبر شهادت رئیس جمهور انقلابی، 
خدوم، پرتلاش، باصفا و صمیمی ملت، رئیسی عزیز که خستگی نمی شناخت و تراز نوینی در خدمتگزاری به 
نظام جمهوری اســلامی به جای گذاشــت، موجب تأســف و تأثر عمیق علاقه مندان به پیشرفت و تعالی کشور و 
نظام اسلامی گردید. اما با حضور ارزشمند جناب آقای دکتر سعید جلیلی، بارقه های امید برای استمرار مسیر 
خدمتگزاری صادقانه در دل آحاد مردم ایران زنده شد.در این مقطع از تاریخ که جهان و منطقه در حال گذر از 
یک پیچ تاریخی و رسیدن به دوران جدیدی می باشد، آحاد ملت ایران انتظار استقرار تراز جدیدی از حکمرانی 
در کشور را دارند.در این راستا، سکان داری دولت توسط فردی که در عین وفاداری و اعتقاد عمیق به گفتمان 
حمایت از مستضعفین و محرومان، تعهد و آمادگی استفاده از ظرفیت بدنه نخبگانی کشور را دارد، ضروری و 
حائز اهمیت راهبردی است .ما به عنوان جمع کثیری از اساتید و نخبگان کشور، جناب آقای دکتر سعید جلیلی 
به عنوان شخصیتی مردمی و پاک دست را حائز نگاه برگرفته از آموزه های امام و رهبری در شکل دهی مناسبات 
جهانی و منطقه ای نوین، دارای برنامه روشن و شفاف جهت تحول نهادی کشور حاصل از سال ها کار عمیق و 
جمعی نخبگانی، معتقد به شفافیت و پاسخگویی به عموم مردم دانسته و ایشان را با رأی و حمایت مردم ایران، 

شایسته تصدی جایگاه ریاست جمهوری می دانیم.

 معــاون حقوقی رئیس جمهــور گفت: پرونده 
فرش های نفیس کاخ ســعد آباد مفتوح بوده و 
تا الان رأیی صادر نشــده و از ۴۸ فرشــی که به 
سرقت رفته شده هنوز هیچ فرشی پیدا و تحویل 

ما نشده است.
محمد دهقان روز چهارشنبه در حاشیه جلسه 
هیأت دولت، در جمع خبرنگاران گفت: پرونده 
فرش های نفیس کاخ سعد آباد مفتوح بوده و تا 
الان رأیی صادر نشده است؛ خوشبختانه قاضی 
پرونده بــا جدیت موضوع را دنبال می کند.وی 
بــا تاکیــد بر اینکه تقاضای ما از دوســتانی که 
می گویند فرشــی پیدا شــده این اســت که اگر فرشــی پیدا شده، تحویل دهند تا ما آن را تحویل کاخ 
سعدآباد بدهیم، اظهار داشت: از ۴۸ فرشی که به سرقت رفته شده هنوز هیچ فرشی پیدا و تحویل ما 
نشده است.آنچه برای ما اهمیت دارد، بازگرداندن فرش هاست. به محض پیدا شدن باید تحویل ما 
شود تا آن را به کاخ سعدآباد برگردانیم.معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه متهمان مربوط به 
این پرونده بازجویی شدند، افزود: ما از دوستانی که بازجویی کردند، سوال کردیم و گفتند پرونده به 
خوبی پیش می رود.دهقان همچنین با اشاره به رأی صادر شده در خصوص هواپیمای اوکراینی در 
روزهای گذشته، گفت: دو دعوا درمورد هواپیمای اوکراینی وجود دارد که یکی در دیوان بین المللی 
دادگستری و دیگر در ایکائو مطرح شده است. کنواسیون مونترال مبنای دعوا است.وی تصریح کرد: 
رأیی که در کانادا برای ۲۱ نفر از خانواده های قربانیان هواپیمای اوکراینی صادر شــده، رأی خوبی 
اســت. قاضی رأی عادلانه ای صادر کرده و قصور شــرکت هواپیمایی اوکراینی برای آنها ثابت شــده 
اســت.وی اظهار کرد: اســتدلال هایی که در آنجا آمده برای دعوای موجود در ICJ )دیوان بین المللی 

دادگستری( قابل استفاده است.

طی بیانیه ای:

 ۱۳۰۰ استاد دانشگاه از سعید جلیلی
 اعلام حمایت کردند

معاون حقوقی رئیس جمهور:

 فرش های کاخ سعدآباد
 هنوز پیدا نشده است

      روزنه

ی
یر

صو
ش ت

زار
      گ

     

   اعضای هیأت دولت
 در جمع خبرنگاران 

جمعی از اعضای هیأت دولت،   
پس از جلسه در محوطه نهاد 

ریاست جمهوری در جمع 
خبرنگاران حاضر و به سوالات 

آنها پاسخ دادند.

  تحویل۱۰۰ دســتگاه اتوبوس 

به ناوگان حمل ونقل عمومی

یکصد دستگاه اتوبوس تک کابین،   
در مراسمی با حضور »مهدی چمران« 

رییس شورای اسلامی شهر تهران 
وارد ناوگان حمل و نقل عمومی این 

کلانشهر شد.
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 توسعه ظرفیت نیروگاهی
 برای جلوگیری از ناترازی برق

ناترازی برق چالش همیشگی دولت های مختلف است توسعه ظرفیت 
نیروگاهی یکی از راه های عبور از این شرایط است به همین دلیل انتظار 

می رود دولت چهاردهم این مساله را دنبال کند.
 ناترازی برق یکی از مشکلاتی است که در ادوار و دولت های مختلف با 
آن دست و پنجه نرم شده است. شاید برای همین است که وزارت نیرو 
در دولت جدید توســعه نیروگاه ها را در دســتور کار قرار داده اقدامی که 
در دولت گذشته به دست فراموشی سپرده شده بود و حتی اردکانیان در 
پاسخ به این پرسش که چرا ظرفیت اسمی نیروگاه های نصب شده در هر 
سال با کاهش مواجه شده است، گفته بود: »پرهیز از تولید برق اضافی 
و صرف هزینه هنگفت نباید به حساب کاهش ظرفیت نیروگاهی تلقی 
شــود بلکه افزایش ظرفیت نیروگاهی ســابق که صرفاً برای عبور از پیک 

مصرف انجام می شد باید محل سوال و تردید قرار گیرد.«
با نگاهی به آمار و ارقام می توان به این نتیجه رسید که دولت قبل حتی 
نسبت به دولت قبل تر هم عملکرد مطلوبی از خود نشان نداده است و 
۱۶ هزار و ۱۹۳ مگاوات به ظرفیت نیروگاهی افزوده شده است در حالی 
کــه دولــت قبــل تر ۱۹ هزار و ۹۰۷ مگاوات به ظرفیت نیروگاهی اضافه 
کــرد. البتــه بــه گفته رئیس دولت قبل در این دولت ۲۰ هزار مگاوات به 
ظرفیت نیروگاهی کشــور اضافه شــده و امروز در مدار اســت و ۱۶ هزار 
مگاوات ظرفیت نیروگاهی در دست اجراست که در دولت بعدی افتتاح 

خواهد شد.
حتی محسن طرزطلب، مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید نیروی 
برق حرارتی در زمان تصدی خود گفته بود: مطابق بررسی های آماری 
انجام شده میزان سرمایه گذاری در دولت نهم و دهم در مقایسه با دولت 
یازدهم و دوازدهم برابر اســت؛ یعنی در دولت نهم و دهم، ۸.۴ میلیارد 
دلار برای احداث نیروگاه های حرارتی ســرمایه گذاری شــده و در دولت 

یازدهم و دوازدهم این رقم به ۸.۲ میلیارد دلار رسیده است.
پس میزان سرمایه گذاری متفاوت نبوده است، اما میزان ظرفیت تولیدی 
در دولــت نهم و دهم بیشــتر از دولــت یازدهم و دوازدهم بوده و حدود 
۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ مگاوات بیشــتر نیروگاه احداث شــده است. اما نکته ی 
قابل توجه این اســت که جنس کاری که ما در این مدت هشــت ســاله 
دولت تدبیر و امید متفاوت اســت. بیشــتر اقداماتی که در گذشته انجام 
گرفته، احداث نیروگاه های گازی بوده، ولی در حال حاضر بیشتر نیروگاه 
ســیکل ترکیبی احداث شــده است. در دولت نهم و دهم تقریباً ۳۰۰۰ 
مگاوات نیروگاه ســیکل ترکیبی ایجاد شــده است، ولی الان ۲ برابر آمار 

دولت قبل نیروگاه سیکل ترکیبی ساخته شده است.
بــه گفتــه وی نکته مهم آن اســت که در هــر دو دولت، توجه ویژه ای به 
این موضوع شده است و با توجه به امکانات و شرایطی که بود، حداکثر 
تلاش و وظیفه انجام شــد. به همین خاطر باید صادقانه گفت که در هر 
دولت، تمام تلاش صورت گرفته. اگرچه شرایط اقتصادی و تحریم در این 
دوره بسیار شدیدتر بود. ظرفیت تولید ما درحال حاضر ۸۴۶۷۴ مگاوات 

است که تا آخر امسال تلاش می کنیم که به ۸۶۰۰۰ مگاوات برسیم.

مدیرعامل شــرکت توانیر با اشاره به اینکه تا 
پایان سال ۲ هزار مگاوات برق وارد مدار خواهد 
شد، خاطر نشــان کرد: اکنون احداث ۶ هزار 

مگاوات برق شروع شده است.
 مصطفی رجبی مشــهدی در نشســت خبری با بیان 
اینکــه در ابتدای دولت ۱۵ هزار مگاوات ناترازی برق 
داشتیم که با توسعه نیروگاههای، اقدامات تعمیراتی 
و توســعه و مدیریت مصرف در راســتای کاهش این 
رقم حرکت کردیم، گفت: برای سال اول دولت ۱۰۰ 
اقدام، سال بعد ۱۴۰ اقدام و برای ۱۴۰۳، ۱۸۰ اقدام 

برای کاهش ناترازی پیش بینی شده است.
وی با بیان اینکه با تلاش بخش خصوصی و دولتی ۹ 
هزار مگاوات به ظرفیت تولید اضافه شد، گفت: ۱۴۰۰ 
مگاوات توسط صنایع انرژی بر و بر اساس قانون مانع 
زدایی از تولید در دســت اجرا اســت و بناست که ۱۰ 
هزار مگاوات توسط صنایع انرژی بر احداث شود.مدیر 
عامل شــرکت توانیر با اشــاره به اینکه تا پایان سال ۲ 
هزار مگاوات وارد مدار خواهد شد، خاطر نشان کرد: 
اکنون احداث ۶ هزار مگاوات برق شــروع شــده و ۱۷ 
هزار مگاوات موافقت نامه اصولی برای دریافت سوخت 

و مجوزهای زیست محیطی را دریایت کرده اند.
وی بیــان ادامــه داد: هــر ســال ۱۰ هــزار مگاوات 
ترانسفورماتور و ۱۲۰۰ کیلومتر شبکه احداث می شود 
تا افت ولتاژ اتفاق نیفتد.به گفته این مقام مسئول در 
راستای توسعه ظرفیت روستایی ۴۵۰ روستا با ۷۰۰۰ 

خانوار با اعتبار ۱۰ هزار میلیارد تومان و ۱۸ هزار خانوار 
عشایر با سامانه های قابل حمل برق رسانی شدند، به 
این ترتیب علاوه بر اینکه ۱۰۰ درصد مناطق شهری 

و ۹۹.۷ درصد روستاها برق دارند.
وی ادامه داد: در حوزه توســعه تجدیدپذیر در حال 
حاضر ۲۲ هزار مگاوات در حال ساخت است امیدواریم 
در کمتر از یک سال به بهره برداری برسند.مدیر عامل 
توانیر با بیان اینکه برای کاهش ناترازی موافقت شده 
که از صندوق توسعه ملی اعتبار در نظر گرفته شود، 
افــزود: ۷.۵ میلیارد تومان برای نیروگاه های حرارتی 

و ۵ میلیــارد تومان بــرای نیروگاه های تجدیدپذیر 
تسهیلات در نظر گرفته سده که احداث آنها سرعت 

بگیرد.
رجبی مشهدی با اشاره به نقش نیروگاه تجدید پذیر 
در رفع ناترازی برق خاطر نشــان کرد: نیروگاه های 
خورشــیدی این قابلیت را دارند که در ساعت اوج بار 
به ناترازی کمک کنند و در این راســتا مشــوق های 
برق ســبز را در دستور کار داریم که سرعت بازگشت 
سرمایه دارد.سخنگوی صنعت برق با اشاره به اینکه 
در ۲ روز گذشته تابلوی برق آزاد راه اندازی شد، یک 

نیروگاه ۲۰ مگاواتی عرضه داشت، خاطر نشان کرد: 
کسانی که در این حوزه سرمایه گذاری کنند علاوه بر 
اینکه به جبران ناترازی کمک می کنند درآمد خوبی 
خواهند داشــت و بازگشت سرمایه نیز سریع خواهد 
بود.مدیــر عامل توانیر درباره ناترازی و احتمال وقوع 
خاموشی در کشور گفت: برای جلوگیری از خاموشی 
برنامــه ریزی های متعددی صورت گرفته به طوری 
که علاوه بر طرح های سال گذشته با پویش با انرژی 
جوایز ارزنده ای را برای مشــترکان در نظر گرفته ایم 
و پیش بینــی می کنیــم که میزان مصرف ۱۰ درصد 

کاهش یابد.
وی درباره وضعیت صادرات برق در شــرایط فعلی 
خاطرنشــان کرد: بر اســاس اولویت داخل میزان 
صادرات برق تنظیم می شــود و در حال حاضر در 
حداقل میزان صادرات قرار داریم به طوری که ۵۰۰ 
تا ۶۰۰ مگاوات برق صادر و همچنین میزان نیز وارد 
می شــود.به گفته مدیرعامل شرکت توانیر در حال 
حاضر از ترکمنســتان و ارمنســتان برق را دریافت 
می کنیــم و برنامه ریزی کرده ایم که ۵۰۰ مگاوات 
واردات داشته باشیم.وی بیان اینکه میزان ناترازی 
بــرق به طور متوســط حدود ۱۰ هــزار مگاوات در 
تیرماه و مردادماه اســت، تاکید کرد که امیدواریم 
امســال را با اقدامــات مدیریت مصرف و همکاری 
مردم بدون خاموشی پیش ببریم اما نیازمند همراهی 

مشترکان هستیم.

    تلنگر

نفت    و انرژی

مدیرعامل شرکت توانیر:

2هزارمگاواتبرقتاپایانسالواردمدارمیشود

وزیر نفت از افتتاح و بهره برداری از سکوی ۱۳ آلفای پارس جنوبی 
و آغاز عملیات فاز دوم میدان نفتی مشترک یادآوران خبر داد.

به گزارش ایســنا، جواد اوجی در حاشــیه جلســه هیئت دولت در 
جمــع خبرنــگاران اظهار کرد: ســکوی ۱۳ آلفای پارس جنوبی در 
دولت قبل در برخورد یک کشتی تجاری بحرینی متاسفانه آسیب 
فراوانی دید و از آن بهره برداری نشد، اما با تأکیدات شهید رئیسی، 
تسویه حساب و پرداخت خسارات انجام و  بازسازی و نوسازی این 
ســکو که شــبیه ســکوی ۱۱ پارس جنوبی است انجام شد و آماده 

بهره برداری از آن هستیم.
وی یادآور شد: با این شرایط گویی این دومین سکوی نفتی پارس 

جنوبی است که در این دولت به بهره برداری خواهد رسید. ظرفیت 
برداشــت این ســکو ۵ تا ۶ میلیون مترمکعب در ابتدا خواهد بود و 
در آینــده بــه ۲۱ تا ۲۲ میلیون مترمکعب بهره برداری از این میدان 

مشترک می رسیم.
وزیر نفت گفت: در دولت هم این موضوع اعلام شد و با حضور محمد 

مخبر از این سکوی نفتی بهره برداری خواهد شد.
وزیر نفت یادآور شــد: همچنین آماده جمع آوری گازهای مشــعل 
بــه میــزان ۴ و نیم میلیون مترمکعب هســتیم. ۱۱ و نیم میلیون 
مترمکعب قبلًا جمع آوری شده و اکنون هم ۴ و نیم میلیون مترمکعب 
آماده بهره برداری است.اوجی گفت: میدان مشترک نفتی چنگوله 

با اســتفاده از توان پیمانکاران و ســرمایه گذاران داخلی آماده انعقاد 
قرارداد در هفته های آتی است.

وی اظهــار کرد: میدان نفتی مشــترک یــادآوران که فاز یک آن را 
شرکت های خارجی انجام داده بودند، در فاز دوم معطل این شرکت ها 
نماند و با اســتفاده از توان داخلی عملیات اجرایی خود را از هفته 
آینده شــروع می کند.وزیر نفت در پاســخ به پرسشی درباره تدابیر 
دولت برای جلوگیری از کمبود بنزین در فصل تابســتان نیز گفت: 
با تدابیر وزارت نفت و تعمیراتی که روی همه پالایشگاه های نفتی 
انجام دادیم و استفاده از ابزارهای غیرقیمتی، مردم در تابستان برای 

مسافرت های فصلی مشکلی ندارند.

لفای پارس جنوبی بهره برداری می شود وزیر نفت: از سکوی ۱۳ آ

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: در دولت 
سیزدهم ۳۵۰ جایگاه سوخت جدید احداث کردیم و برای بومی سازی 

تجهیزات اقدامات متعددی صورت گرفت.
 جلیل ســالاری   در نشســتی خبری با بیان اینکه در این 

دولت ریل گذاری در صنعت نفت اتفاق افتاده است، اظهار 
کرد: از زمان شــروع فعالیت در حوزه پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی با چالش هایی مواجه بودیم که نیاز 
بــود ریل گذاری پرقــدرت صورت بگیرد.وی افزود: به 
دلیل شرایط کرونا ۷۴۴ میلیون لیتر تعهدات صادرات 

بنزین را داشتیم و نیاز بود حل و فصل شود و از یک طرف 
منابع ۲۷ فقره صادرات به شرکت های بدون پشتوانه برنگشته 

بــود.او افزود: رقم تعهــدات صادرات ۳۵۸ میلیون دلار معادل ۵۸ 
کشتی برنگشته بود که این موضوع نیاز به پیگیری داشت.سالاری در پاسخ 
به سوال ایسنا درباره آخرین وضعیت پتروپالایشگاه شهید سلیمانی، گفت: از 

سهامدارانی که در این  پروژه هستند گله مندیم، شرکت ملی پالایش و پخش 
فراورده های نفتی ۱۰ درصد سهام دار است اما با این حال ۲۵ درصد 
آورده داشته است که لازم است مابقی سهام داران نیز همراهی 
کنند. وی با بیان اینکه تمام فشار روی مجموعه پالایش و 
پخش بوده جلسات متعددی داشتیم، به طوری که ۱۹ 
جلســه هیات مدیره برگزار شــد و تمام زیرساخت ها را 
فراهم کرده ایم، گفت: اخیرا یک جلســه با سهام داران 
داشتیم و با آن ها اتمام حجت کردیم و انتظار این است 
تمام سهام داران قدرالسهم را واریز کنند تا پروژه دنبال 
شود. او در پاسخ به سوال دیگر ایسنا درباره آخرین وضعیت 
درخواســت کارت ســوخت به صورت اینترنتی و علت تاخیر 
اجرای این پروژه، اظهار کرد: فرایند کار اجرایی شده نیازمند اطلاعات 
خودرو هستیم، زیرساخت ها از سمت ما اکنون آماده است و منتظر آماده شدن 

زیرساخت های اطلاعاتی هستیم تا این کار پیش برود.

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش:

سه نرخی بودن بنزین بی اساس است
مدیرعامل شــرکت ملی نفت گفت: افزایش و جهش تولید نفت و 

گاز،توسعه میدان های نفت و گاز با اولویت میدان های مشترک، 
افزایش صادرات و جهش درآمدهای نفتی در کشور چهار 

اولویت اصلی شرکت ملی نفت بوده است.
 محسن خجسته مهر در آئین آغاز عملیات اجرایی 
حفاری ۲۴ حلقه چاه میدان مشترک یادآوران با 
اشاره به اینکه امروز خون شهدا، انقلاب و نظام 
اســلامی بیمه شــده و این خون به شکوفایی و 
آبادانی تبدیل شده است، بیان کرد: این درخت 

پربارتــر و تنومندتــر شــده و در تاروپود مردم و 
مقاومت اســلامی ریشــه دوانده است.وی ادامه داد: 

امروز شاهد میراث گران بهای دولت سیزدهم و میراث دار 
شهید آیت الله رئیسی هستیم و چه میراثی ارزشمندتر از شکوفایی 

اقتصادی و جهاد خدمت است.معاون وزیر نفت با بیان اینکه در دولت 

ســیزدهم، مردم به ســرعت طعم خدمت را چشیدند، تأکید کرد: از 
دستاوردهای دولت سیزدهم این بود که زحمات به سرعت به ثمر 
نشســت. در گذشته وقتی کاری آغاز می شد، مذاکرات 
آن چند ســال زمان می برد، امــا اکنون، با ابداعات 
انجام شــده، هم زمان با انجام مذاکرات، اقدام های 
اجرایی آغاز می شود.خجسته مهر گفت: نسبت 
ما به این دولت نسبت امانت داری و میراث داری 
است. در این زمینه هم میراث دار شهدای هشت 
سال دفاع مقدس و شهدای مدافعان حرم، امنیت 

و سلامت و میراث دار شهدای خدمت هستیم.
وی افزود: رهبر معظم انقلاب تأکید دارد که شهیدان 
در راه خدا، فقط شــهیدان کارزار نیســتند، بلکه هرکجا 
که در مسیر انقلاب، اسلام و خدمت مردم جان خود را از دست 

بدهند، شهید فی سبیل الله هستند.

مدیرعامل شرکت ملی نفت بیان کرد:

۴ اولویت اصلی شرکت ملی نفت در دولت سیزدهم

طــرح افزایش تولید نفت از میدان مشــترک 
یادآوران با هدف تولید روزانه ۴۲ هزار بشــکه 
نفت با ســرمایه گذاری ۳۵۰ میلیون دلار آغاز 
شد، براساس این طرح، حفاری ۲۴ حلقه چاه 
در این میدان مشترک نفتی انجام خواهد شد.

 تیر ماه ۱۳۸۳ خبر کشف میدان نفتی یادآوران 
اعلام و طرح توسعه این میدان در سه فاز تعریف 
شد، تولید در فاز یکم طرح توسعه میدان نفتی 
یادآوران باید به ســقف ۸۵ هزار بشــکه در روز 
می رســید، در فاز دوم رسیدن به سقف تولید 
۱۸۰ هزار بشــکه و فاز ســوم رسیدن به سقف 
تولید ۳۰۰ هزار بشکه نفت در روز برنامه ریزی 
شــد. چینی ها کار در پروژه توسعه فاز نخست 
میــدان یادآوران را در مــرداد ماه ۱۳۸۷ آغاز 

کردند و در حالی که بنا بود فاز اول ۱۷ تیر ماه 
ســال ۱۳۹۲ )۵۹ ماهه( به طور کامل به بهره 
برداری برســد این امر محقق نشد. با روی کار 
آمدن دولت یازدهم و در پی تاکید بر توســعه 
هر چه ســریعتر میدان های مشــترک بخش 
خشــکی، به ویژه میدان یادآوران در آبان ماه 
۱۳۹۲ و همچنین انتقاد شــرکت ملی نفت از 
عملکرد پیمانکار چینی در این پروژه، در حالی 
که روزانه ۲۵ هزار بشــکه نفت در قالب تولید 
زودهنــگام )از بهمن ماه ۱۳۹۰( از این میدان 
مشترک تولید می شد، ساینوپک وعده داد که 
میزان تولید را تا بهمن سال ۱۳۹۲ به روزانه ۵۰ 
هزار بشکه برساند.این وعده عملی نشد تا اینکه 
اواخر اسفند ماه سال۱۳۹۲، عبدالرضا حاجی 
حســین نژاد - مدیرعامل آن زمان شــرکت 
مهندســی و توسعه نفت ایران)متن( گفت که 
احتمال دارد که تولید نفت تا پایان سال ۱۳۹۲ 
به ۵۰ هزار بشــکه در روز برســد. با چند هفته 
تاخیر ظرفیت تولید در این میدان مشترک از 
اردیبهشــت ماه سال ۱۳۹۳به روزانه ۵۰ هزار 
بشــکه رسید، در حالی که وعده داده شده بود 
تولید ۸۵ هزار بشــکه تا آذرماه ۱۳۹۳ محقق 

شود، اما این وعده در زمان مقرر عملی نشد.

افزایش برداشت نفت از میدان مشترک یادآوران 
کلید خورد

مدیر ســامانه هوشمند سوخت شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران از آغاز ثبت نام 
اینترنتی کارت های سوخت بنزین نوشماره 
خبر داد و اعلام کرد: ثبت نام اینترنتی کارت 
هوشمند ســوخت المثنی نیازمند دریافت 
اطلاعات تکمیلی از سوی پژوهش و توسعه 

ناجی است.
 محمــد صادقــی در این بــاره توضیح داد: 
به منظور اجرای مناسب این طرح ملی، لازم 
اســت اطلاعات تکمیلــی از جمله کد اقلام 
اطلاعاتــی خودرو در کنار محتوای رشــته 
از ســوی شرکت پژوهش و توسعه ناجی به 
این شــرکت ارسال شود که تاکنون محقق 
نشــده است.وی افزود: همه زیرساخت های 

مورد نیاز ثبت نام اینترنتی کارت هوشــمند 
ســوخت المثنی آماده سازی شده و سامانه 
نیــز فعال اســت؛ اما تــا زمانی که اطلاعات 
مورد نیاز از جمله پلاک و کلید شناســایی 
خودرو )VIN( از ســوی شــرکت پژوهش و 
توســعه ناجی در اختیــار وزارت نفت قرار 
نگیــرد، امــکان شناســایی و ابطال کارت 
سوخت پیشین، استعلام بیمه شخص ثالث 
و ثبت نــام اینترنتی کارت ســوخت المثنی 
محقق نخواهد شــد؛ این ســامانه نیز مانند 
دیگر بسترهای مشــابه برمبنای اطلاعات 
پایه ای فعالیت می کند.مدیر سامانه هوشمند 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران 
تأکید کرد: هم اکنون ثبت نام کارت سوخت 
خودروهای نوشــماره آغاز شــده است، اما 
ادامــه فرایند تولید این کارت ها پس از ارائه 
اطلاعات از ســوی شرکت پژوهش و توسعه 
ناجــی امکان پذیر خواهد بود.صادقی گفت: 
تولید کارت ســوخت نیازمند اطلاعات پایه 
است، اما تاکنون کدهای مرتبط با اطلاعات 
پایه خودروها و شماره پلاک خودروها و نیز 
شماره وی آی ان )VIN( در اختیار این شرکت 

قرار نگرفته است.

ثبت نام اینترنتی کارت های سوخت بنزین 
نوشماره در حال انجام است

مدیرعامــل شــرکت نفت فلات قــاره ایران 
گفت:عملیات تعمیرات اساسی سکوی سلمان 
به عنوان بزرگترین سکوی نفتی خلیج فارس در 
کمترین زمان با موفقیت به پایان رســیدو این 

میدان مشترک نفتی به مدار تولید بازگشت.
 علیرضا مهدی زاده افزود: پس از سپری شدن 
بیش از ســه دهه از تعمیرات اساســی سکوی 
سلمان و با توجه به ضرورت های عملیاتی و نیاز 
سکو به انجام این تعمیرات، همچنین به منظور 
جلوگیــری از وقوع توقف طولانی مدت تولید 
نفت، این پروژه، از اواخر اردیبهشت سال جاری 
آغاز شد و پس از ۳ هفته کار طاقت فرسا به پایان 
رسید. وی گفت: از اقدامات انجام شده می توان 
به ترمیم ترک خط لوله هدر، تعویض خطوط 

لوله فرســوده با خط لوله های جدید، تعویض 
شیرآلات فرسوده، رفع نشتی از سیستم هوای 
ابزار دقیق ســکو و … اشــاره کرد که با توجه به 
مشــترک بودن میدان و ضرورت بازگرداندن 
تولید، در کوتاه ترین زمان به ســرانجام رسید. 
مدیرعامل شرکت نفت فلات قاره ایران گفت: 
برای انجام تعمیرات اساســی سکوی سلمان، 
مجوز یک ماه خاموشــی ســکو از شرکت ملی 
نفت ایران دریافت شد که خوشبختانه با تلاش 
شــبانه روزی کارکنان شرکت نفت فلات قاره 
ایران در همه بخش ها، این عملیات یک هفته 
زودتر از برنامه به پایان رسید. وی با بیان اینکه در 
این عملیات مشارکت بی نظیر همکاران منطقه 
لاوان، ســکوی سلمان و ســایر سکوها شکل 
گرفت، گفت: با توجه به اینکه مشــکلات فنی 
سکوی سلمان به دلیلی فرسودگی و … انجام 
کار عملیاتی را برای همکاران با دشــواری های 
زیادی مواجه کرده بود، همکاران حتی در زمان 
استراحت خود نیز برای مشارکت در این پروژه 
ابراز تمایل کردند و به همین دلیل توان نیروی 
اجرایی برای این عملیات دو برابر شد و با انجام 
۱۶ ساعت کار اجرایی در روز، یک هفته زودتر 

از برنامه زمان بندی به نتیجه رسید.

 پایان تعمیرات اساسی بزرگترین
 سکوی نفتی خلیج فارس
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شهریه مدارس غیردولتی تعیین شد؛ 
هزینه های تجملاتی ممنوع

 رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی 
وزارت آموزش و پرورش از ابلاغ شــهریه مدارس غیردولتی برای ســال 
تحصیلی ۱۴۰۴- ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: این نرخ ها متناسب با خدمات 
و شــاخص های آموزشــی و تربیتی مدارس و به صورت منطقه ای در 

کشور تعیین شده است.
 احمد محمودزاده با اشاره مبانی الگوی تعیین شهریه مدارس غیردولتی 
بیان کرد: از بدو ورود به این سازمان و در راستای تحقق شعار دولت مبنی 
بر شفافیت و پیشگیری از رانت و فساد بر اساس قانون انجام وظیفه کردیم.

وی به ماده ۱۵ و ۱۶ قانون تاســیس مدارس و مراکز غیردولتی که در 
آن سازوکارتعیین شهریه مشخص شده   است، اشاره کرد و افزود: بر این 
اساس شورای نظارت مرکزی )آموزش و پرورش( الگوی تعیین شهریه 
را اعلام و استانها نیز با رعایت قانون نسبت به تعیین شهریه با توجه به 
این شــاخص ها اقدام می کنند.معاون وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: 
طی دو سال گذشته بخشی از این فرایند اتفاق افتاده و در سال جاری 

نیز موفق شدیم تا این فرآیند را به صورت کامل در کشور اجرا کنیم.

 مدیرکل حقوقی و امور قراردادهای
 صندوق بازنشستگی کشوری خبر داد:

صدور آرای قطعی به نفع صندوق بازنشستگی 
کشوری به ارزش ۹۰۰ میلیون دلار

 مدیرکل حقوقی و امور قراردادهای صندوق بازنشســتگی کشــوری از 
صــدور آرای قطعــی به نفع این صندوق و شــرکت های تابعه به ارزش 
بیــش از ۹۰۰ میلیــون دلار و همچنین صــدور آرای بدوی به ارزش ۵ 

همت خبر داد.
علــی پیلــوا بــا بیان اینکه همواره دعاوی متعــددی له و علیه صندوق 
بازنشســتگی کشــوری و شرکت های تابعه آن به نسبت مراودات مالی 
و قراردادهایــی کــه منعقد می کنند، مطرح می شــود، افزود: به دلیل 
پیچیدگی های دعاوی مطرح شــده و اهمیت بالای پرونده های مفتوح 
به جهت گستردگی ابعاد مالی آنها، در راستای صیانت و احیای حقوق 
بازنشستگان، کمیته های متعددی برای تعیین تکلیف هرچه سریعتر 

پرونده های جاری تشکیل شده است.
مدیرکل حقوقی و امور قراردادهای صندوق بازنشستگی کشوری 
گفت: طی چند ماه اخیر با همیاری وکلای فرهیخته این مجموعه، 
آرای مهمی در چند پرونده حقوقی که از حیث مبالغ و منابع مالی 
برای صندوق بازنشستگی کشوری بسیار حائز اهمیت بوده، ازجمله 
آرای بدوی به ارزش ۵ همت صادر شــد.وی افزود: با تلاش های 
جدی و فراوان گروه های تشکیل شده در اداره کل حقوقی و امور 
قراردادهای صندوق بازنشستگی کشوری در ۱۲ پرونده حقوقی، 
آرایی حائز اهمیت به نفع )له( صندوق بازنشستگی کشوری صادر 

شده است.

    پنجره

معاون امور زنــان و خانواده رییس جمهور 
گفــت: لایحه ای با در نظر گرفتن مســائل 
فقهی و حقوقی برای اهدای تخمک در دست 

بررسی و تدوین است.
 در نشســت خبری اعلام جزئیات آغاز "طرح ملی 
سلامت" با همکاری وزارت بهداشت، وزارت آموزش 
و پرورش و معاونت زنان نهاد ریاست جمهوری انسیه 
خزعلی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در خصوص 
حذف ایران از کنوانسیون زنان سازمان ملل گفت: 
این اتفاق در یک حرکت سیاسی صورت گرفت. ما 
درخواســت بازگشت به این کنوانسیون را داده ایم 
که اگر شرایط مهیاتر شود این امر محقق می شود. 
البته عدم عضویت مانعی برای شرکت در جلسات 
و ســخنرانی و ارائــه طرح و ارتبــاط با اعضا ایجاد 
نمی کند. همانطور که در اسفند ماه در نشست های 
این کنوانســیون شــرکت کردیم و علاوه بر آن یک 
نشســت را ایران برای تعهد به خانواده در یکی از 
سالن های سازمان ملل برگزار کرد. لذا این ارتباط 
برقرار است و مانعی نیست فقط تنها مسئله ای که 
وجــود دارد این اســت که در تصمیمات حق رأی 
نداریم که البته این هم خیلی صدمه زننده نیست. 

البته امیدواریم که این مانع برطرف شود.
خزعلی در رابطه با تعریف خانواده تراز در گفتمان 
جهانی در ســند جنبــش جهانی تعهد به خانواده 
نیز گفت: ســند جنبش تعهــد به خانواده با بحث 
جمعیت هــای مردمی حوزه خانــواده در دنیا و با 
کشورهایی که همسو هستند پیگیری می شود. ما 

دو مســئله با کشــورهای همسو داریم کشورهای 
همســایه منطقــه و حوزه مقاومــت و در کنار آن 
کشــورهایی که از نظر نگاه و رویکرد با ما همســو 
هســتند که حتی ممکن اســت فاصله جغرافیایی 
زیادی هم داشته باشند اما با نگاه غربی که خانواده 
را هدف گرفته است مخالفند. ما تلاش می کنیم تا 
این جبهه را مستحکم کنیم و در برابر آن چیزی که 
در حال رقم زدن فاجعه انسانی از درون خانواده ها 
اســت و خانواده های غیــر معقول و غیرطبیعی را 
ترویج می کند متحد باشــیم و نگذاریم با اجبار و 
تحکم هایی که بر برخی از کشورها می شود ارزش ها 

و ملاک های خانواده مطلوب از بین برود.

وی افزود: خانواده تراز شاخصه هایی دارد که اولین 
آن طبیعی و فطری بودن است و مودت و محبتی 
اســت که خانواده را به هم پیوند می دهد تقســیم 
وظایفی اســت که آن خانواده را در جایگاه عادلانه 
خودش قرار می دهد. ما معتقد هستیم که از چنین 
خانواده ای باید حمایت شود تا گسترش پیدا کند. 
کودکان و نوجوانان و همچنین سالمندان در چنین 
خانواده به حقوق خود می رســند و پدر و مادر به 
عنوان مســئولان و هدایت کنندگان خانواده باید 
مــورد حمایت قرار گیرند. ایــن حمایت ها از نظر 
مالی و تسهیلاتی، حمایت های تسهیلگر دولت ها، 
پشــتیبانی ها و خدمات، امکاناتی که باید در سطح 

شــهر، مراکز عمومی، بیمارستان ها، دانشگاه ها و 
غیره برای تسهیل امور خانواده باید فراهم شود.

انســیه خزعلی معاون امــور زنان و خانواده رئیس 
جمهور همچنین مســئله ازدواج دهه شــصتی ها 
را مطــرح کرد و گفــت: تعداد مجردین دهه ۶۰ از 
دهه های دیگر بیشتر است. این مسئله در روستاها 
نیــز به دلیل مهاجرت آقایان پررنگ اســت. ما در 
ســال ۱۴۰۰ برای اولین بار به دهه شــصتی های 
روستایی وام دادیم. در سال ۱۴۰۱ بودجه آن تأمین 
نشــد. اما در ســال ۱۴۰۲ سعی کردیم با همکاری 
معاونت روستایی ۲۰۰ میلیون وام اشتغال، با بانک 
مهــر ایرانیــان ۲۰۰ میلیون کالا برگ جهیزیه و با 
کمک صندوق بیمه روســتاییان و عشــایر قرارداد 
چنــد جانبه ای برای تخصیص وام ۱۰۰ میلیونی و 
بیمه منعقد شد که تسهیلاتی علاوه بر وام ازدواج 

عادی به دهه شصتی ها تخصیص داده شود.
معــاون زنان و خانواده رئیس جمهور در تشــریح 
طرح ملی ســلامت اذعان داشــت: بحث خانواده و 
آسیب هایی که در بحث سلامت و همچنین ازدواج 
و طلاق و غیره شــاهد آن هســتیم عمدتاً فرهنگی 
اســت. بیشتر نیاز داریم که از مدارس شروع کنیم 
و همیــاران ســلامت را از مدارس انتخاب کنیم تا 
در خانواده تأثیرگذار باشــند. بخشی را در سلامت 
تغذیه و نان داریم. شهید رئیسی می گفتند هر قدر 
برای سلامت سرمایه گذاری شود از سرمایه گذاری 
در حــوزه درمان کم می کنــد. این موضوع باید از 

مدارس شروع شود.

اجتماعی

معاون امور زنان و خانواده رییس جمهور:

تعدادمجردهایدهه۶۰ازدهههایدیگربیشتراست

 مســئول طرح توانمندســازی محلات کمتر برخوردار کشــور در 
جمعیت هلال احمر گفت: آخرین مهلت ثبت نام مسکن مستأجران 
ساکن در محلات کمتر برخوردار کشور که تحت تولی گری جمعیت 
هلال احمر هستند؛ ۴ تیرماه ۱۴۰۳ تعیین شده و این فرصت قابل 

تمدید نخواهد بود.
محمدرضا کریمی   با تاکید بر اینکه ثبت نام مســتأجران تنها از 
طریق ســامانه توانمندســازی ۲۰۲۰ محله کمتر برخوردار کشور 
صــورت می گیرد، توضیح داد: مدیران خانه های هلال در محلات 
تحت تولی گری هلال احمر در ۱۵۸ شهرســتان کشــور، موظف 

هســتند در فاصله ۲۳ خرداد تا ۴ تیرماه ۱۴۰۳ مســتأجران محله 
خود را شناسایی و در ثبت نام آن ها برای طرح مسکن در سامانه ستاد 
توانمندسازی همکاری کنند.به گفته وی، تامین مسکن خانوارهای 
مشمول این طرح، در چارچوب نهضت ملی مسکن است اما شرایط 
و امتیازات ویژه ای دارد تا راه خانه دار شــدن خانوارهای ســاکن در 
محلات کم برخوردار را تسهیل کند. کریمی توضیح داد: این اقدام 
در چارچوب توافق نامه ستاد توانمندسازی محلات کمتر برخوردار 
کشور با وزارت راه و شهرسازی صورت می گیرد.او در مورد شروط 
واجدین شرایط این طرح گفت: »مستأجران باید در زمان ثبت نام 

متاهل بوده و تاکنون از وام خرید یا ساخت مسکن استفاده نکرده 
باشند.« کریمی افزود: ثبت نام زنان خود سرپرست مشروط به اینکه 
کمتر از ۳۵ سال سن نداشته باشند، مانعی ندارد گفتنی است؛ بیش 
از دو سال از آغاز طرح ۲۰۲۰ محله کمتر برخوردار کشور می گذرد 
و تولی گری این محلات بین ۴ دستگاه هلال احمر، ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره(، ســازمان بهزیستی و کمیته امداد تقسیم 
شده است. در این طرح ساکنان محلات، خدمات متنوع بهداشتی، 
درمانی و فرهنگی دریافت می کنند و از دوره های توانمندســازی 

اجتماعی و اقتصادی برخوردار می شوند.

 مهلت ثبت نام مســکن، ســاکنان محلات کم برخوردار تمدید نخواهد شد

آگهی موضوع قانون 
تعیین تکلیف اراضی فاقد سند

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 92/09/20 مجلس شورای اسلامی در اجرای ماده  3 قانون و ماده 13 
 آیین نامه اجرای قانون فوق به مالکین مشاعی  ابلاغ می شود که به موجب

آرا ء صادره از هیئت حل اختلاف مستقر در ثبت اسناد و املاک ملکان به قطعات 
مفروزی از بخش 5 مراغه  بشرح زیر سند ملکیت صادر و تسلیم خواهد شد.

پلاک 23 اصلی قریه بنائم  واقع در بخش 5 مراغه
پلاک 187 فرعی به نام آقای  بشير عابدی تحت عنوان ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی دیمی به مساحت 26700  متر مربع
به اطلاع کلیه مالکین مشاعی و مجاورین و سایر صاحبان حقوقی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی می شود، همچنین در  روستاها نیز رأی هیأت 
با حضور نماینده شورای اسلامی روستا در محل الصاق چنانچه اعتراضی در 
این خصوص داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک ملکان 
تحویل تا مطابق ماده 3  قانون و ماده13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف اراضی 
اقدام به عمل آید. در غیر این صورت اداره ثبت اسناد و املاک طبق مقررات 
به وظیفه خود عمل خواهد کرد و صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 
دادگاه نخواهد شد. لازم به ذکر است مهلت اعتراض به آگهی های اصلاحی 

یک ماه می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/03/09
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/03/24

بهرام رحمت اله پور- ریيس ثبت اسناد و املاک ملکان

صلح قطعی
آقای ماندعلی عرب فرزند حجت اله دارای شماره شناسنامه 209 

ساکن کرج ، دهقان ویلا
آقای احمدعلی رضایی فرزند مرادعلی شماره شناسنامه 81 صادره از 

ساوه ساکن تهران ، مهرآباد جنوبی
مورد معامله یک قطعه باغچه به مساحت 250 متر مربع _24 اصلی 
واقع در قلعه حسن خان ، خیابان چمن ، روبروی کوچه عارف ، به 

خیابان چمن باغچه آقای کارگر
جنوبا:حریم جوب

غربا : باغچه آقای قدیانی
قیمت تمامی پول دریافت شد.

شروط اینکه باغچه مورد معامله روئیت خریدار گردید و خریدار از 
کیفیت باغچه و سند آن باخبر میباشد و خریدار باغچه چهاردیواری 
تحویل گرفت و فروشنده هیچ گونه آبی برای باغچه تعهد نکرده 

است.
توضیح اینکه این یک قطعه باغچه در قلعه حسن خان مورد معامله 
بنام غلامحسین توانامحمدی به شماره شناسنامه 3853 و کدملی 
0037222090 فرزند محمد علی به مساحت 250 متر مربع قرار 
گرفته است.که این باغچه در خیابان چمن باغ کارگر به اندازه 

دویست و پنجاه متر میباشد.

صلح قطعی
آقای ماندعلی عرب فرزند حجت اله دارای شماره شناسنامه 209 

ساکن کرج ، دهقان ویلا
آقای احمدعلی رضایی فرزند مرادعلی شماره شناسنامه 81 صادره از 

ساوه ساکن تهران ، مهرآباد جنوبی
مورد معامله یک قطعه باغچه به مساحت 250 متر مربع _24 اصلی 
واقع در قلعه حسن خان ، خیابان چمن ، روبروی کوچه عارف ، به 

خیابان چمن باغچه آقای کارگر
جنوبا:حریم جوب

غربا : باغچه آقای قدیانی
قیمت تمامی پول دریافت شد.

شروط اینکه باغچه مورد معامله روئیت خریدار گردید و خریدار از 
کیفیت باغچه و سند آن باخبر میباشد و خریدار باغچه چهاردیواری 
تحویل گرفت و فروشنده هیچ گونه آبی برای باغچه تعهد نکرده 

است.
توضیح اینکه این یک قطعه باغچه در قلعه حسن خان مورد معامله 
بنام محمدرضا توانا محمدی به شماره شناسنامه 3852 و کدملی 
0037222082 فرزند محمد علی به مساحت 250 متر مربع قرار 
گرفته است.که این باغچه در خیابان چمن باغ کارگر به اندازه 

دویست و پنجاه متر میباشد.

 کارت ملی هوشــمند, كارت هوشمند ســوخت, گواهینامه پایه سه, کارت عابر 
بانک, کارت دانشجویی ،

نازنیــن جوانمردی فرزند مهدی در تاریــخ ۱۴۰۲/۱۲/۱۲ مفقود گردیده و از 
درجه اعتبار ساقط است.

__________________________________________________
گذرنامه, عقد نامه, 

ابوذر رضایی فرزند رحیم  و تذکره الکتریکی دوعدد برای افغانستان در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۳/۲۳ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

__________________________________________________
کارت ملی هوشمند, کارت عابر بانک ،

اکبر عبدالهی با کد ملی ۱۶۵۰۲۰۴۷۷۹ فرزند محرم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۰ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

__________________________________________________
سند مالکیت, برگ سبز خودرو ،

زهرا شادمان با کد ملی ۰۰۶۳۴۱۷۹۱۱ فرزند معین خودرو زانتیا رنگ سفید 
شیری – روغنی مدل ۱۳8۵ شــماره پلاک ۹۶ د ۹8۳ ایران ۴۶ شماره شاسی

S۱۵۱۲۲8۴۱۳۷8۳۴ شماره موتور۰۰۵۲۱8۰۱به نام زهرا شادمان در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۳/۱۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

__________________________________________________
برگ سبز خودرو ،

رحیم برقی فرزند علی اصغر خودرو پژو رنگ قرمز متالیک مدل ۱۳۹۱ شماره 
پلاک ۲۰ایران ۵۳8م۴8 شماره شاسیNAAR۱۳FE۲CJ۹8۶۵۴۹ شماره 
موتور۱۵۲۹۱۰۰۱۰۱۰بــه نام رحیم برقی در تاریــخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۱ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشــمند, شناسنامه, گواهینامه پایه دو, ســند کمپانی, برگ سبز 
خودرو, کارت خودرو, کارت بیمه خودرو ،

امیررضا بایبــوردی با کد ملی ۰۰۶۰۴۹۰۱۲8 شــماره شناســنامه ۴۰۵8۵ 
فرزنــد ابوالفضل خــودرو پژو پارس رنگ ســفید مدل ۱۳۹۷ شــماره پلاک 
۴۰ایران۴۱۵و۱8 شــماره شاســیNAAN۰۱CE۹JH۳۲۶88۰ شــماره 
موتور۱۲۴k۱۲۳۴۹۵۲بــه نام امیررضا بایبــوردی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۱۹ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت هوشمند خودرو ،
علــی اصغر ســلطانی با کد ملــی ۵۳88888۲۹۰ شــماره شناســنامه 8۵۴ 
فرزنــد جهانگیر خــودرو پژوپــارس رنگ ســفید مدل ۱۴۰۱ شــماره پلاک 
۵۰ایران8۵۶ص۹۷ شماره شاسی شماره موتوربه نام در تاریخ ۱۴۰۳/۰۱/۰۶ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی, کارت ملی هوشمند ،
بیتا ســیفی با کد ملی ۲۱۲۱۴۱۷۲۵۷ شماره شناسنامه ۵۵۲ فرزند قنبر در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

شناسنامه, سند مالکیت ،
بی بی ســارا علوی با کد ملی ۲۰۰۲۲۲۵۱۶8 شماره شناسنامه ۱۰۶8 فرزند 
ســید کاظم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۱8 ســرقت گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.
__________________________________________________

کارت پایان خدمت, دفترچه خدمات کشاورزی ،
روح الله زارعی با کد ملی ۱۲۹۱۵88۴۷۷ فرزند اکبر در تاریخ ۱۴۰۲/۰۳/۱۰ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
احمد پارســای خطیبی با کد ملی ۱۳۷۳۵۰۰۰۷۷ فرزند محمد خودرو کامیون 
البرز رنگ ســفید روغنی مدل ۱۳8۹ شماره پلاک ۱۵ ایران ۱۲۳ ع ۹۷ شماره 
شاسی شــماره موتوربه نام در تاریخ ۱۴۰۱/۰۳/۱۶ مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

صورتحســاب بیمار جهت ارائه به بیمه از بیمارستان چشم پزشکی خدادوست 
شیراز ،

مســالک محمودیانــی با کــد ملــی ۳۰۵۰۱۲۹۲۴۷ فرزند محســن در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۱/۲۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

 کارت خودرو ،
علیرضا نیک بخت شهبازی با کد ملی ۰۰۷۱۵۶8۰۵۰ شماره شناسنامه ۵۶۳۹ 
فرزنــد ناصر خودرو رنو تندر ال ۹۰ رنگ مشــکی مدل ۱۳۹۰ شــماره پلاک 
۷۷ج۱۷۱ایران۶۶ شــماره شاســیNAALSRALDBA۰8۵۴۲۳ شماره 
موتور۱۰۰۰۱۴۰۶۷RD۱۶۴۲۲۷به نام علیرضا نیک بخت شــهبازی در تاریخ 

۱۴۰۲/۰۲/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ ســبز خودرو ، محمود طاهرلو با کد ملی ۳۹۹۱۰۵۲۵۰۴ شماره شناسنامه 
8۶۵ فرزنــد عصمــت اله خودرو پرشــیا رنگ ســفید مدل ۱۳88 شــماره 
پلاک ۴۲۵ق۹۷ ایران ۳۰ شــماره شاســیNaan۰۱caxr۶۴۵8۶۴ شــماره 
موتور۱۲۴88۲۹۰۴۹۹بــه نام محمود طاهرلو در تاریخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۱ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند, شناسنامه, گواهینامه پایه سه ،
امیر ساعدی با کد ملی ۱۷۵۷۴۳۷۴۴۴ شماره شناسنامه ۴۷۴۲ فرزند محمد 

در تاریخ ۱۴۰۲/۱۱/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشــمند, كارت هوشمند ســوخت, گواهینامه پایه دو, کارت پایان 
خدمت ،

یعقوب سلحشوری شوسی کشته با کد ملی ۱8۴۰۲۱۹۷۰۱ شماره شناسنامه 
۲۳۳۳8۹ فرزنــد خدارحم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۰۲ مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

سند مالکیت, سند کمپانی, برگ سبز خودرو ،
احمد طاهــری توزیعی با کد ملــی ۰۰۱8۰۹۹۳۷8 فرزند محمــد خودرو پژو 
رنگ خاکســتری مدل ۱۳۹۹ شــماره پلاک ۵۲د۹۵۶ایران۲۰ شــماره شاسی

Naan۱۱fe۴lk۰۲۷۴۳۹ شماره موتور۱۳۹B۰۱۹۲۰۵۷به نام احمد طاهری 
توزیعی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت خودرو ،
محســن میمنت آبادی با کد ملی ۳8۰۱۲۷۵۴۴۲ شــماره شناسنامه ۵ فرزند 
عبدالرحیــم خــودرو پژو ۲۰۶ رنگ ســفید مــدل ۱۳۹۳ شــماره پلاک ۱۱ 
ایــران ۶۵۶ ق 88 شــماره شاســیNAAP۱۳FE۷EJ۵۰۵۹۰۲ شــماره 
موتور۱۶۳B۰۱۱۶۵۶۲به نام محســن میمنت آبادی در تاریخ ۱۴۰۲/۰۲/۱۶ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

چک ،
مهدی منوچهری اردستانی با کد ملی ۰۰۴۷۷۹۶۳۶۷ شماره شناسنامه ۱۲88 
فرزند محمد در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۳ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

است.
__________________________________________________

کارت ملی, کارت ملی هوشمند ،
پیمان شــاهرخی نســب با کد ملــی ۱۹۲۰۱۹۹۳8۱ فرزند پرویــز در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۳/۱۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
سپیده راستی با کد ملی ۲۴۵۲۱۳۶۳۲8 شماره شناسنامه ۲8۹۹ فرزند سید 
اصغر خودرو پژو۲۰۶ رنگ نقره ای مدل ۱۳8۳ شماره پلاک ۲۰ایران۵۶۱ن۶۳ 
شماره شاسی8۳۶۲۹۳۶۱ شماره موتورfss۱۴۷۵۲۴۹۹به نام سپیده راستی 

در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی, گواهینامه پایه دو ،
ایرج دولتی با کد ملی ۲۹۷۱۷۲۵۲۰۰ شماره شناسنامه ۱۰۶ فرزند بهمن در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند, كارت  هوشمند  راننده, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه 
پایه دو, کارت عابر بانک, کارت خودرو, کارت هوشمند خودرو ،

نگین مردانی با کد ملی ۰۰۱۱۵۰۹8۶۴ شــماره شناســنامه ۰۰۱۱۵۰۹8۶۴ 
فرزنــد منصــور خودرو پــژو ۲۰۶ رنگ ســفید مــدل ۱۴۰۰ شــماره پلاک 
۴۰ایران۶۴۵ق۴۵ شــماره شاســیNAAP۰۳EE۶MJ۴۴۰۷۵۴ شــماره 
موتور۱8۲A۰۱۳۳۴۱۷بــه نام نگین مردانی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۱۶ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

 برگ سبز خودرو ،
شــادی فکری با کد ملــی ۰۰۱۶8۰۵8۱۱ فرزند امیر خــودرو ام وی ام ۱۱۰ 
رنگ ســفید مدل ۱۳8۷ شــماره پلاک ۲۰ ایران ۵۳ط۵۲۱ شــماره شاســی
IR8۶۲۱۱۰۰۷۳۵۶ شــماره موتورMVM۳۷۲FG8۰۰۷۷۹۰به نام شادی 

فکری در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت خودرو ،
شــهلا عزیزی بروجردی با کد ملی ۴۱۳۰۶۵۴۹۴۲ شــماره شناسنامه ۷8۵۹ 
فرزند عبداله خودرو کوییک آر رنگ سفید مشکی – روغنی مدل ۱۴۰۲ شماره 
پلاک ۶۰ایران۲۳۷د۱8 شــماره شاسیNAPX۲۱۲ABP۱۲۴۲۳۷۵ شماره 
موتورM۱۵۵۱۷۶۶۹8به نام شهلا عزیزی بروجردی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۱۳ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند, گواهینامه پایه دو ،
بهمن جلالى با کد ملی ۱۱۷۰۹۵۱۴۰۶ شــماره شناسنامه 8۳ فرزند حسین در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۲۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

پروانه بهره برداری مرکز سرپایی درمان اختلالات مصرف مواد پژواک به شماره 
۲۹۹۷8۷-۳ در تاریخ ۱۵/۰۴/۱۴۰۲ به نام موسس خانم فرزانه آسترکی در 
دانشگاه علوم پزشــکی ایران صادر گردیده و در تاریخ ۰۱/۰۲/۱۴۰۳ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است .
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یک کارشناس مطرح کرد؛

شرایط تیراندازان نگران کننده است
کارشــناس و پیشکسوت تیراندازی می گوید مسابقات مونیخ جنبه 
تدارکاتی داشــت اما ورزشــکاران و به ویژه المپین ها موفق نشــدند 
انتظــارات را بــرآورده کنند که این موضوع بــرای تیراندازی نگران 

کننده است.
مسعود کلهری کارشناس تیراندازی   در خصوص عملکرد تیم ملی 
تیراندازی در مسابقات جام جهانی مونیخ اظهار کرد: در بین نفرات 
اعزامی فدراسیون به مسابقات مونیخ سه ورزشکار المپیکی داشتیم 
که در ماده تپانچه هانیه رستمیان نمایش مطلوبی داشت. رستمیان 
هر چند در تپانچه ۱۰ متر موفق شــد رکورد قبلی خود را ارتقا دهد 
و نتیجه مطلوبی کسب کند اما در ۲۵ متر که ماده تخصصی اوست 

موفقیت چشمگیری نداشت.
وی افزود: رستمیان از استعدادهای خوب ماست که در چند رویداد 
اخیر هم با صعود به فینال مسابقات نشان داده که آمادگی خوبی دارد 
امــا بــا همه این وضعیت باید پذیرفت که او در فینال عملا نمی تواند 
انتظارات را برآورده کند. ۵ مرداد بازیهای المپیک شروع خواهد شد 
و در این فرصت اندک نیز بعید به نظر می رســد که کادر فنی بتواند 
تمریــن خاصــی را به او بدهد. مهمترین فاکتور در حال حاضر برای 
المپین های ما از جمله هانیه رستمیان حفظ آرامش آنهاست که بتواند 

با شرایط روحی و روانی مناسبی راهی بازیها شوند.
این کارشــناس تیراندازی با اشــاره به وضعیت دو المپین دیگر ایران 
در تیرانــدازی گفــت: فاطمه امینی و شــرمینه چهــل امیرانی دیگر 
نماینده های ما در المپیک هســتند که در مســابقات جهانی مونیخ 
هم حضور داشــتند. رقابت های مونیخ واقعا با کیفیت بود و برخلاف 
انتظار تیم های خیلی خوب و قوی شــرکت کرده بودند. متاســفانه هر 
دو ورزشکار ما در جریان این مسابقات نمایش خوبی نداشتند و حتی 
نتوانستند رکوردهای همیشگی خود را ثبت کنند. البته باید پذیرفت 
که مسابقات جهانی مونیخ یک رویداد ارزیابی قبل از المپیک برای ما 
بود اما به هر شکل افت رکورد در این دور تیرانداز در آستانه بازیهای 
المپیک جای نگرانی دارد.وی اضافه کرد: درســت اســت که مسابقات 
جهانی مونیخ جنبه تدارکاتی داشت ولی انتظار هم از ورزشکاران این 
بود که بتوانند رکوردهای بهتری را ثبت کنند. با توجه به نتایج به دست 
آمده حضور در فینال المپیک برای ورزشــکاران تفنگ سخت خواهد 
بود.کلهری در پایان در پاسخ به این پرسش که آیا فکر می کنید ترکیب 
تیم ملی برای المپیک با توجه به رکوردها تغییری خواهد کرد؟ گفت: 
در رشته تیراندازی سهمیه به دست آمده برای کشور است نه فرد؛ به 
همین خاطر کمیته ملی المپیک هم در همه ادوار المپیک اعلام کرده 
اســت که اگر ورزشــکار اعزامی به هر دلیلی نتواند به این بازیها اعزام 
شود فدراسیون می تواند ورزشکار دیگری را جایگزین کند. البته روال 
فدراسیون جهت اعزام به المپیک همیشه اینگونه بوده که همان فردی 
که ســهمیه را به دســت آورده هم به المپیک می رود چون زحمت آن 

را کشیده و در قبال آن احساس مسوولیت می کند. 

    خبر

چیزی تغییر نکرده است؛

 انجام آخرین مذاکرات 
در جلسه شبانه درویش با اوسمار

ســرمربی پرســپولیس امشب جلسه ای با اوسمار ویه را برای تعیین 
تکلیف نهایی وضعیت این مربی برزیلی برگزار می کند.

 باشــگاه پرســپولیس پس از جلسه سه شنبه شب هیأت مدیره خود 
تصمیم گرفت موضوع انتخاب سرمربی سرخپوشان را به رضا درویش 
بسپارد تا او درباره این موضوع جلسه ای را با اوسمار ویه را برگزار کند.

از این رو رضا درویش مدیرعامل باشگاه قرار است ساعت ۱۹:۳۰ امشب 
جلسه ای آنلاین با ویه را برگزار کرده و تصمیم نهایی او را مطلع شود.

در این جلسه به هیچ وجه قرار نیست فرصت دوباره ای به ویه را داده 
شود تا او بخواهد زمان بیشتری را برای فکر کردن به تمدید قرارداد 
بگیرد. همچنین مبلغ پیشنهادی پرسپولیس بالاتر از ۵۵۰ هزار دلار 
به همراه آپشن های مربوط به قهرمانی و پیروزی در هر دیدار نخواهد 
رفت.رویش در جلسه امشب قرار است همه چیز را با اوسمار بررسی 
نهایی کند تا دیگر هیچ بهانه ای به سرمربی فصل گذشته در صورت 

عدم تمدید قرارداد ندهد.

اولتیماتوم فدراسیون علنی شد:

 ورزشگاه های معیوب میزبان نیستند!
نخســتین نشســت کارگروه آماده سازی ورزشگاههای میزبان لیگ 

برتر در دفتر ریاست فدراسیون برگزار شد.
نخستین جلسه کارگروه آماده سازی ورزشگاه های میزبان لیگ برتر 
برای فصل آتی دیروز با حضور مهدی تاج، رئیس فدراســیون، دکتر 
حسین طلا، مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی، دکتر 
علی رغبتی، مشــاور وزیر ورزش در امور ورزش قهرمانی و حرفه ای، 
هدایت ممبینی، دبیرکل فدراسیون، حیدر بهاروند، رضا کشوری و 
روشــنک، رئیس، دبیر و مســؤول برگزاری مسابقات لیگ به همراه 
تارقلی زاده، مدیر بین  الملل فدراســیون و دکتر زارعی مدیر کمیته 
صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها و داود رفعتی، ناظر لیگ برتر برگزار 

شد.بر این اساس در این نشست، مقرر شد:
۱- تمامی ورزشــگاه های معرفی شــده باشگاههای لیگ برتر ظرف 
مدت چهار روز از سوی ناظران ویژه لیگ برتر بررسی شده و نواقص 

آن به باشگاه مرتبط اعلام شود.
۲- هر باشــگاه لازم اســت ظرف دو روز از دریافت فهرســت نواقص، 
برنامه زمانبندی را برای رفع این نواقص به سازمان لیگ اعلام کند. 
برنامه زمانبندی باید به شکلی باشد که تا زمان شروع لیگ ورزشگاه 

قابلیت میزبانی حسب استانداردهای لازمه را داشته باشد.
۳- در صورت عدم رفع معایب، امکان میزبانی از مســابقات باشــگاه 

مربوطه در آن ورزشگاه به هیچ وجه وجود نخواهد داشت.
۴- نشست با مدیران باشگاه ها در این باره از هفته آینده آغاز خواهد شد.

هنوز به طور واضح مشــخص نیســت که آیا همکاری جواد نکونام 
و اســتقلال ادامه خواهد داشــت یا نه. جواد نکونام فصل 

موفقی را با اســتقلال ســپری کرد، بیشــتر از برخی 
قهرمان هــای فصول قبل امتیــاز اندوخت و البته 

از مدعیان پرهزینه ای نظیر تراکتور و ســپاهان 
هم ســبقت گرفت. همین مســأله باعث شده تا 
خبرهای زیادی درباره ادامه همکاری این مربی 
با استقلال منتشر شود.نکونام با استقلال قرارداد 

دارد اما با این حال هنوز به توافق رســمی برای 
ادامه همکاری با این باشگاه نرسیده است. به دلیل 

ســبک بازی دفاعی، نکونام میان برخی از هواداران و 
پیشکســوتان جایگاهی ندارد اما اینکه یک مربی را با کســب 

۶۷ امتیاز و البته جایگاه نایب  قهرمانی کنار بگذاری هم در نوع خود 
غیر منطقی است و البته کمی دور از انصاف. مالکان جدید 
استقلال هم این موضوع را می دانند، بخصوص احمد 
شــهریاری که ســال ها مدیرعامل صباباتری بود و 
ایــن تیــم را به عنوان قهرمانی در جام حذفی هم 
رساند. شهریاری که سابقه همکاری با بازیکنان 
بزرگی را در این تیم دارد، با مدیریت چهره های 
بزرگ بیگانه نیست. در زمان مدیریت شهریاری 
در صباباتری، حاشــیه ای آنچنانی از ستاره های 
بــزرگ این تیم دیده نشــد و همین موضوع باعث 
شــده تا مالکان از حالا به فکر فصلی به دور از جنجال 

و حاشیه و در نهایت قهرمانی استقلال در لیگ برتر باشند.

شروط جدید برای همکاری با نکونام؛ 

کمترمصاحبهکن،دستیارخارجیبیاور،اطرافتراخلوتکن

 ناترازی منابع و مصارف وام ازدواج
 چگونه پیش آمد؟ 

موضــوع پرداخــت وام ازدواج برای اولین بار در قانون بودجه ســال 
۱۳۹۴ به تصویب رســید و براســاس بند ب تبصره ۱۶ این قانون، 
بانک مرکزی مکلف شــد از طریق بانک های دولتی نســبت به تأمین 

و پرداخت آن اقدام کند.
موضوع پرداخت وام ازدواج برای اولین بار در قانون بودجه سال ۱۳۹۴ 
به تصویب رسید و براساس بند ب تبصره ۱۶ این قانون، بانک مرکزی 
مکلف شــد از طریق بانک های دولتی نســبت به تأمین و پرداخت 
تســهیلات به مبلغ ۱۴.۴ همت از محل پس اندازهای قرض الحسنه 
اقدام کند که ۶۰ درصد آن معادل ۸.۴۶ همت برای ازدواج جوانان و 
۴۰ درصد آن برای اشتغال مددجویان سازمان زندان ها و و اقدامات 
تأمینی و تربیتی از طریق بنیاد تعاون و حرفه آموزی و صنایع زندانیان 

کشور بود.
براســاس ایــن بند قانونــی، محل پرداخت ایــن وام، پس اندازهای 
قرض الحســنه تعیین شــده و محل مصرف آن نیز علاوه بر پرداخت 
وام ازدواج، برای اشتغال مددجویان سازمان زندان ها و سایر اقدامات 
نیــز در نظر گرفته شــد. همچنین پرداخــت وام ازدواج، محدود به 
بانک های دولتی بود. نکته دیگر اینکه دوره تنفس دوساله و بازپرداخت 

وام در اقساط ده ساله در نظر گرفته شد.
هرچند پیشــتر و از ســال ۱۳۸۸، بانک مرکزی برای متمرکز کردن 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به راه اندازی و طراحی پایگاه 
اینترنتی ثبت نام تسهیلات قرض الحسنه ازدواج اقدام کرد و بانک های 
عضو ســامانه تســهیلات قرض الحســنه ازدواج از ۱۲ بانک در پایان 
خردادماه سال ۱۳۹۲ به ۳۵ بانک و مؤسسه اعتباری تا پایان خردادماه 

سال ۱۳۹۷ افزایش یافت.
در قانون بودجه سال ۱۳۹۵، پرداخت وام ازدواج در تبصره ۲۹ قانون 
مصوب شــد و بانک مرکزی را موظف کرد کلیه بانک ها و مؤسســات 
اعتباری را برای پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ملزم کند تا به اندازه 
سهم خود از مجموع سپرده های قرض الحسنه پس انداز و جاری در 
پرداخت تســهیلات قرض الحسنه مشارکت کنند و تسهیلات قرض 

الحسنه ازدواج را در اولویت نخست پرداخت قرار دهند.
آنچــه کــه این بند قانونی برای اولین بار به آن اشــاره کرد، پرداخت 
وام قرض الحســنه به اندازه ســهم هر بانک از مجموع ســپرده های 
قرض الحســنه پس انداز و جاری بود. این بار اما دوره بازپرداخت وام 
به چهار ســال تقلیل داده شــد. همچنین تبصره اول این بند قانونی، 
سقف وام ازدواج را از ۳ میلیون تومان به ۱۰ میلیون تومان افزایش داد 
و در واقع برای این وام، سقف فردی تعیین کرد.براساس تبصره دیگر 
این قانون، بانک مرکزی موظف شد پرداخت وام ازدواج را به نحوی 
مدیریت کند که تعداد افراد در صف دریافت وام در پایان هر ماه کمتر 
از ۵۰ هزار نفر باشد. چرا که در سامانه ثبت نام وام ازدواج برای دریافت 
این وام، صف تشکیل شد.در قانون بودجه سال ۹۶، تکلیف پرداخت 
وام ازدواج همانند تکلیف مقرر در قانون بودجه سال ۹۵ بود و بر این 
نکته تاکید شد که طی سه ماهه اول سال ۱۳۹۶ تمامی پرونده های 

تعیین تکلیف نشده سال قبل در اولویت تسهیلات قرار گیرند.

تیه پول و آ

    خبر

دفاع از اقتصاد دستوری برای رشد بورس
برخی از کاندیداها از اقتصاد دستوری 
حمایت کرده و اقتصاد دســتوری را 
راهــی برای حمایت از بورس عنوان 

می کنند.
 بازار سرمایه در اردیبهشت ماه سال 
۱۴۰۲ با شــوکی بزرگ مواجه شد و 
این شوک تا به امروز یعنی یک سال 
بعد از آن نیز ادامه دارد.شــاخص کل 

بورس در ابتدای معاملات ســال ۱۴۰۲ توانســت وضعیت مناسبی 
داشــته باشــد و وضعیت صعودی را ادامه دهد. شــاخص کل بورس 
در اســفند ماه ســال ۱۴۰۲ توانســته بود تا نزدیک فتح مجدد قله ۲ 
میلیون واحد پیش برود. به طوری که در فروردین ماه قله ۲ میلیون 

واحد فتح شد.
در روز اول فروردین ســال ۱۴۰۲ بود که شــاخص کل به عدد یک 
میلیون و ۹۹۸ هزار و ۳۲۶ واحد رســید. شــاخص کل در فروردین و 
اردیبهشت ۱۴۰۲ وضعیت مناسبی را داشت و توانست قله جدید ۲ 
میلیون و ۵۴۱ هزار واحد را ثبت کند. اما به یک باره با اینکه وضعیت 
بورس به شــدت صعودی شــده بود و ارزش معاملات خرد به بالای 
۲۴ هزار میلیارد تومان رســیده بود بورس در ۱۷ اردیبهشــت ماه با 
ریزش مواجه شد.بعد از ۵۰ روز و انتشار نرخ خوراک گاز شرکت های 
پتروشیمی مشخص شد که پشت پرده ریزش ۱۷ اردیبهشت ماه چه 
بوده اســت و رانت خبری عده ای که از محتوای نامه اطلاع داشــتند 

باعث ریزش بورس شد.
دفاع از اقتصاد دستوری برای حمایت از بورس   

یکی از کاندیداهای ریاست جمهوری در شبکه اجتماعی خود نوشت: 
»بــرای حمایــت از بورس نرخ خوراک را چند برابر کردند و مصوبه را 
دو ماه در کشــوری معاون اول نگه داشــتند تا نور چشمی ها فرصت 
کافی برای خالی کردن پرتفویشان را داشته باشند، این طور شد که 

سقوط بزرگ اردیبهشت ۱۴۰۲ شکل گرفت.«
نکته عجیب در گفتار این کاندیدا این است که وی نمی داند که افزایش 
نرخ خوراک به نفع بورس نیســت و دولت این کار را برای حمایت از 
بورس انجام نداده است، این موضوع ساده ای که بیشتر جامعه از آن 
اطلاع دارند اما یک کاندیدای ریاست جمهوری که می خواهد رئیس 
دولت شود از آن مطلع نیست و جای بسی نگرانی دارد.یک فعال فضای 
مجازی در واکنش به این کاندیدا نوشته است: حرکت به سمت تک 
نرخی شدن دلار، تعدیل نرخ بهره و عبور از قیمت گذاری دستوری 
راهــکاری بــرای بهبود فضای بورس اســت، انتظار از این کاندیدای 

محترم حذف رانت های فعلی اقتصاد کشور است.
در مناظرات سال ۱۴۰۰ برخی از کاندیداها صحبت از حمایت از بورس 
زدند در این انتخابات مردم باید به کسی رأی بدهند که برنامه عملیاتی 
داشته باشد، یعنی بگوید باید با بورس چه برخوردی شود و چه مولفه هایی 
را برای عمق بخشی به بازار سرمایه باید انجام داد، متأسفانه تا به اینجای 
کار برخی از کاندیداها از محاسبه ساده ریاضی برای شمردن ۱۰ یا ۱۰۰ 

لیوان آب عاجز مانده اند و برنامه ای را ارائه نداده اند.

    خبر

تغییــر گلوگاه ارزی از مرحلــۀ تأمین به مرحلۀ تخصیص 
ارز، یکــی از اقدامات مثبــت بانک مرکزی در دورۀ 

ریاســت جمهوری شــهید رئیسی به حساب 
می آید که مشــخصاً منجر به برچیده شدن 

صف تأمین ارز و ارسال سیگنال صعودی 
به نرخ ارز در بازار غیررسمی شد.

 تخصیــص ارز و تأمیــن ارز دو مفهوم مختلف 
درباره اســتفاده و تأمیــن ارز خارجی در یک 
کشــور هستند. تخصیص ارز به معنای تعیین 

و تخصیــص مقدار مشــخصی از ارز خارجی به 
یــک هــدف یا مورد خاص اســت، در واقع، در این 

حالت، دولت یا مقامات مربوطه تصمیم می گیرند که ارز 
خارجی را برای مصارف خاصی مانند واردات کالاها، پرداخت 

بدهی های خارجی یا پشتیبانی از صنایع ملی به کار ببرند. تخصیص 
ارز به عنوان یک فرآیند برنامه ریزی شــده انجام می شــود تا نیازها و 
اولویت های اقتصادی کشــور را در نظر بگیرد.از ســوی دیگر، تأمین 
ارز به معنای تأمین منابع مالی و اقتصادی برای کشــور اســت، در 
این حالت، دولت یا نهادهای مربوطه سعی می کنند منابع ارزی را 
تأمین کنند تا بتوانند نیازهای مختلف کشور را برآورده کنند. این 
منابع ممکن است از طریق صادرات کالاها و خدمات، ورود سرمایه 
خارجی، تسهیلات اعتباری بین المللی و یا هر منبع دیگری از بیرون 

کشور تأمین شود.
به طور خلاصه، تخصیص ارز مربوط به تعیین و تخصیص ارز خارجی 
به مصارف خاص در کشــور اســت، در حالی که تأمین ارز مربوط به 
تأمیــن منابــع مالی و اقتصادی از منابع داخلی و خارجی اســت تا 
نیازهای کلی کشور را برآورده کند.همواره یکی از چالش های کشور 

در سال های اخیر، در حوزۀ تأمین و تخصیص ارز بوده است. برخی 
از کارشناسان که در کوتاه مدت علّیت تورم را از سوی نرخ 
ارز به تورم می دانند، یکی از گلوگاه های مهم تورمی 
کشور را که نقشی قابل توجه در جهش های ارزی 
بازار غیررســمی ایفا می کند، فرایند پرچالش 
تخصیص و تأمین ارز می دانند.به طورکلی تا 
قبل از اصلاح رویه، مراحل دریافت ارز تجاری 
ابتدا از ثبت سفارش شروع می شد، بعد از آن 
در یک بازه زمانی ۳۰ تا ۴۵ روزه تخصیص ها 
به صورت اتوماتیک تأیید می شد و در نهایت و 
با تأیید تخصیص ها، تأمین ارز صورت می گرفت 
و متقاضی ارز با رجوع به صرافی های بانکی ارز خود 
را دریافت می کرد.بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران , 
نکته ای که تا کنون در این روش تخصیص و تأمین ارز وجود داشت، 
قرار گرفتن متقاضیان ارز در برابر بانک مرکزی بود، در واقع در این 
روش، تمام فعالان حوزه صمت، کشاورزی و بهداشت که متقاضی 
دریافــت ارز بودنــد زمانی که گواهی تأیید تخصیص ارز را دریافت 

می کردند، بانک مرکزی موظف به تأمین ارز آن ها بود،
به بیانی دیگر در این شــرایط طرف حساب متقاضیان ارز مستقیماً 
بانک مرکزی بود و اگر هر گونه تعلل یا تأخیری در تأمین ارز این افراد 
توسط بانک مرکزی صورت می گرفت، این سیگنال به بازار غیررسمی 
ارز ارسال می شد که منابع ارزی کشور با چالش روبه روست،بنابراین 
ایجــاد صف های تأمین ارز توســط متقاضیانی که تأییدیه گواهی 
تخصیص ارز را داشــتند، یکی از عوامل مهم در افزایش نرخ ارز در 
بازار غیررســمی محسوب می شد که بالاخره بانک مرکزی با تغییر 

رویه ای که ایجاد کرد، موفق به مدیریت آن شد.

کنترل هیجان بازار آزاد؛

تغییرگلوگاهارزیازتأمینبهتخصیص

 

بازار ســرمایه پس از دو روز افزایش، دیروز و در آخرین روز کاری 
هفته ۵۸۰۴ واحد کاهش یافت و به رقم دو میلیون و ۷۵ هزار واحد 
رسید. البته برخی کاندیداهای ریاست جمهوری برنامه هایی برای 

ساماندهی به وضعیت بورس ارایه کرده اند.
 روز چهارشنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۵۸۰۴ واحد 
افت کرد و به رقم دو میلیون و ۷۵ هزار و ۴۹۲ واحد رسید. این 
در حالی اســت که بازار در دو روز گذشــته رشــد کرده بود.دیروز 
شــاخص هم وزن نیز ۲۰۰۲ واحد افت کرد و به رقم ۶۷۲ هزار و 
۹۶۸ واحد رســید.تعداد معاملات بورس بیش از ۲۵۵ هزار فقره 
بود که ارزش آن ۵۲۷۰ میلیارد تومان شد.فولاد، وامید و فملی 

به ترتیب بیشــترین تاثیر منفی را بر شــاخص بورس داشتند. از 
نمادهای پرتراکنش نیز وبملت، وتجارت و فولاد بودند.شــاخص 
فرابــورس ایــران نیــز ۷۸ واحد کاهش پیدا کــرد و به ۲۲ هزار و 
۲۰۶ واحد رســید.دیروز در فرابورس ۱۱۸ هزار فقره معامله به 
ارزش ۱۵ هزار و ۲۴۳ میلیارد تومان انجام شــد.زاگرس، خاور و 
انتخاب بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص فرابورس ایجاد کردند. 
شــفام، خاور و غوبنا نیز از نمادهای پرتراکنش بودند.چهار تن از 
شش نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری اهداف 
و نظرات و برنامه هایی در رابطه با موضوع اقتصاد به ویژه مسئله 

ارز و بازار سرمایه ارایه داده اند.

نامزدها وعده  تحقق  انتظار  در  نامزدهابورس  وعده  تحقق  انتظار  در  بورس 

معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 
گفت: نگاه ما از حالا به بعد به رشــته تنیس مانند تنیس روی میز 

است و انتظار مدال آوری داریم.
ســید محمد شــروین اسبقیان معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانان در پایان مجمع انتخاباتی فدراسیون تنیس اظهار 
کرد: چنین تعاملی را تاکنون در ورزش کشــور ندیده بودم و از این اتفاق 
خوشحالم. همدلی در بین دو ارکان ورزشی کشور به وجود آمده است که 
جای قدردانی دارد. سیزدهمین انتخابات را برگزار کردیم در تلاش هستیم 

پنج فدراسیون را هم طبق تاکید وزیر ورزش تعیین و تکلیف کنیم.
وی افزود: تعویق مجمع تنیس اتفاق خوبی بود چون کاملًا شــفاف ســازی 
صورت گرفت. به عزیزی بابت انتخاب مجدد به عنوان رئیس فدراســیون 
تبریک می گویم. توقع ما دیگر از تنیس مانند تنیس روی میز است. انتظار 
داریم این رشته در میادین بین بین المللی مدال آور باشد و پرچم کشورمان 

توســط ورزشــکاران این رشته به اهتزاز دربیاید. فرایند قهرمانی یک 
مســیر مشــخص دارد و فدراسیون تنیس باید از همه فرصت ها برای 

رسیدن به این مسیر استفاده کند.
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش در ادامه گفت: 

رهبر انقلاب هم دنبال قهرمانی و افتخار آفرینی ورزشکاران است 
و بــه همیــن خاطر همواره به اعزام کاروان های کیفی تاکید 

دارنــد. ورزش ایــن روزها ابزار اقتدار اســت و باید جدی 
گرفته شــود. ما همیشــه به مجامع احترام گذاشتیم و 
هیچ توصیه ای به رئیس هیأت ها نکردیم و نخواهیم کرد 

چون معتقد هستم مجمع یک فدراسیون که متشکل از زحمت کشان این 
رشته هستند باید آنها انتخاب کنند رئیس چه کسی باشد. در دوومیدانی 
هم که مشــکلاتی پیش آمده اتفاقاتی رخ داد که مجمع به تعویق افتاد 
و بــاز مــن اعــلام کردم اعضای مجمع بایــد تاریخ جدید را تعیین کند و 
همین اتفاق هم رخ داد. اسبقیان اضافه کرد: تلاش ما این خواهد بود که 
با همین فرمان جلو برویم. نظارت جدی را روی عملکرد فدراســیون ها 
خواهیم داشت. حمایت هم خواهیم داشت اما دخالت هرگز در شأن وزارت 
ورزش نبوده و نیســت و ما هم هرگز چنین کاری را در کار فدراســیون ها 
انجــام ندادیم.مناف هاشــمی نماینده کمیتــه ملی المپیک هم که این 
مجمع حضور داشت گفت: خوشحالیم که یک فدراسیون المپیکی دیگر 
ما تعیین تکلیف شد. یکی از توفیقات برگزاری به موقع مجمع این است 
که ما شاهد مدیریت های ثابت در فدراسیون ها و تأثیر گذار در بازی های 
آســیایی، بازی های المپیک و سایر مسابقات هستیم.وی افزود: 
در آســتانه بازی های المپیک هســتیم. امید و آرزوی من این 
است که رشته های دیگری هم می تواند در ایران ارتقا پیدا کند 
در المپیک های بعدی هم حضور داشته باشند. ما همیشه در 
المپیک وابسته به مدال آوری چند رشته بودیم مانند کشتی، 
تکواندو و وزنه برداری ولی در بازی های آسیایی شاهد 
تاریخ سازی سایر رشته ها بودیم. تنیس هم رشته 
با پتانســیلی اســت و انتظار ما از آنها این است 
که در دوره بعدی بازی های آســیایی در بین 

رشته های مدال آور قرار بگیرد.

معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش:

انتظارمانازتنیسمدالآوریاست
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 با حضور سرپرست ریاست جمهوری؛

پروژه های جهاد آبرسانی خراسان رضوی 
افتتاح می شود

مشــهد-ایرج آدینه،خبرنگارعصررسانه: پروژه های آبرسانی به ۷۰ 
روســتای محروم خراســان رضوی در ســفر محمد مخبر  سرپرست ریاست 

جمهوری به این استان افتتاح می شود.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی با اعلام این خبر افزود: این 
تعداد روستا با ۱۰۲ هزار نفر جمعیت در قالب جهاد آبرسانی طرح محرومیت 

زدایی دولت سیزدهم از آب شرب پایدار برخوردار شدند.
 حسین امامی با اشاره به سیاست های کلان دولت سیزدهم و توجه خاص 
رئیس جمهور شهید به نقاط محروم  اظهارداشت:جهاد آبرسانی به روستاهای 
محروم استان با همکاری قرارگاه امام حسن مجتبی)ع(  سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی در اوایل سال ۱۴۰۱ در خراسان رضوی آغاز شد.
به گفته وی بر اساس این طرح مقرر شد ۱۲۱ روستا در فاز نخست با پنج هرار و 
۷۵۰ میلیارد ریال اعتباراز تنش آبی خارج و از آب شرب پایدار برخوردار شوند .

وی اعلام کرد:در همین مدت با حفر ۳۱ حلقه چاه و ساخت ۵ هزار و ۵۰۰ 
متر مکعب مخزن ذخیره ، اجرای ۱۵۲ کیلومتر خط انتقال و ۱۳۹ کیلومتر 
شبکه توزیع و واگذاری  ۴ هزار و ۷۰۰ فقره انشعاب ، مشکل آب شرب ۷۰ 
روســتای اســتان پهناور خراسان رضوی با صرف چهار هزار و ۱۵۰ میلیارد 
ریال اعتبار برطرف و  به عنوان دستاورد "یادگار ابراهیم۶ تقدیم روستائیان 

سختکوش و زحمتکش استان می شود.
امامی از  این مهم به عنوان هدیه ارزشــمند و الهی نام برد که  زمینه تحول 
اقتصــادی ، اجتماعــی و فرهنگــی در مناطق روســتایی را فراهم آورده و به 

شکوفایی هر چه بیشتر روستاها منجر خواهد شد.

پیشرفت فیزیکی مطلوب پروژه کوزو پارس 
در شهر جدید بهارستان

اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارعصررسانه : پروژه کوزو پارس از 
پروژه های نهضت ملی مســکن شــهر جدید بهارستان از پیشرفت فیزیکی 

مطلوبی برخواردار است. 
پــروژه مســکونی – تجاری کوزو پــارس یکی از مجموعه پروژه های نهضت 
ملی مســکن شــهر جدید بهارستان است که با پیشرفت قابل قبولی در حال 

اجرا می باشد.
بــه گــزارش پایگاه خبری طبیعت گردشــگران و به نقــل از روابط عمومی 
شــرکت عمران بهارســتان، این پروژه شامل ۳۵۶۸ واحد مسکونی است که 
با زیربنای ۱۵۰۰۰۰ مترمربع در زمین به مســاحت ۴۲۰۰۰۰ مترمربع در 

حال احداث است.
این پروژه با ۳۵,۵۸ درصد پیشرفت فیزیکی با پیگیری و نظارت مستمر شرکت 
عمران بهارســتان در حال احداث اســت.تعدادی از واحد های احداث شده 
در مرحله نازک کاری بوده و در آینده نزدیک به بهره برداری خواهد رسید.

ساختار شهرداری شیراز به روزرسانی شود
شیراز-خبرنگارعصررسانه : به گفته مسئولان شهر شیراز، بودجه سال 
۱۴۰۳ کاملا متناسب، منطقی و مبتنی بر نیازهای شهری تعیین شده است 
که در این میان بیشــترین رشــد متعلق به بخش فرهنگی و اجتماعی است، 

هرچند ۸۰ درصد بودجه همچنان به بخش عمرانی اختصاص دارد.
نشست خبری رئیس و اعضای کمیسیون برنامه و بودجه، امور حقوقی و املاک 
شــورای اسلامی شــهر و شهردار شیراز با اصحاب رسانه با موضوع »بررسی 
بودجه ۱۴۰۳ و مقایســه با بودجه شــهرداری شــیراز در سال های گذشته« 
، در ســالن ســعدی شورای اسلامی شهر شــیراز برگزار شد.در این نشست 
ابتدا رئیس شــورای شــهر شــیراز با بیان اینکه آنچه مطرح می شود، حاصل 
عملکرد همه معاونت های شهرداری و کمیسیون های تخصصی شورا است، 
گفت: کمیسیون برنامه و بودجه، آنچه منویات همه اعضای شورای اسلامی 
اســت را تنظیم کرده و ارائه می دهد.ســید ابراهیم حسینی افزود: چشم انداز 
چهارســاله ای که در شــروع کار شورای ششم تعریف کردیم بر مبنای تغییر 

برنامه ۵ ساله شورای پنجم بود که با ۷۲ رویکرد ارائه شد.

 گام پتروشیمی ایلام برای
 رفع مشکل آلودگی این مجتمع

ایلام-مســعود هواسی،خبرنگارعصررسانه : قرارداد ساخت و تامین 
کمپرســورهای BOG که از ســال ۲۰۱۶ با یک ســازنده اروپایی آغاز و سالها 

بلاتکلیف مانده بود، تعیین تکلیف شد.
مدیرعامل پتروشیمی ایلام با بیان اینکه احیای این قرارداد در راستای صیانت 
از اموال و سرمایه شرکت و حذف فلرینگ اتیلن از مخزن و نگهداشت محیط 
زیست صورت گرفته است گفت: در یک سال آینده و با تامین کمپرسورهای 
مخزن اتیلن از هدرفت اتیلن به عنوان محصول ارزشمند واحد الفین و فلرینگ 
این محصول جلوگیری خواهد شــد.»داود جعفری فر« با اشــاره به اینکه از 
سال ۲۰۱۶ و از محل منابع شرکت بالغ بر ۸ میلیون یورو برای ساخت این 
کمپرســورها تخصیص یافته اما به دلیل عدم پیگیری های مؤثر بلاتکلیف 
مانده بود افزود:این قرارداد با یک  شرکت خارجی منعقد شده که در راستای 
منافع شرکت و با پیگیری های مستمر ستاد پترول بعنوان سهامدار اصلی و 
پتروشــیمی ایلام نهایی شــد. وی تعیین تکلیف این قرارداد را گامی مهم در 
جهت حفاظت از منابع ملی و محیط زیســت عنوان کرد و ادامه داد: حفظ 
منافع ســهامداران، حقوق شــرکت و صیانت از محیط زیست وظیفه اساسی 

شرکت پتروشیمی ایلام است.

 بهره مندی ۶ هزار سرباز وظیفه
 از آموزش های مهارتی در کردستان

سنندج-سارافیضی،خبرنگارعصررســانه : مدیرکل آموزش فنی و 
حرفه ای استان کردستان گفت: طی ۲ سال اخیر شش هزار سرباز وظیفه 

در استات آموزش های مهارتی را فراگرفته اند.
سیدعلی علوی در نشست قرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه این استان 
که با حضور فرمانده قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های 
مســلح برگزار شــد، اظهار کرد: اداره کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
کردستان با همکاری یگان های نظامی و انتظامی این استان توانسته طی 
دوســال اخیر، ۶ هزار نفر از ســربازان وظیفه را زیرپوشــش آموزش های 

مهارتی قرار دهد.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان کردستان افزود: این تعداد  سرباز در 
قالب ۳۵۲ دوره آموزشی و در ۵۶ کارگاه آموزشی در سطح استان کردستان 

از آموزش های مهارتی بهره مند شده اند. 

    خبر

ارومیه-خبرنگارعصررســانه :   مدیر 
کل راهــداری و حمل ونقــل جاده ای 
آذربایجان غربــی، از نصب ۱۰۰ دوربین 
نظارت تصویــری در پایانه های مرزی 
شش گانه اســتان جهت پایش مسافر 
و زائرین اربعین حســینی با اعتبار یک 

میلیارد تومان خبر داد.
 ایرج دست نشان در خصوص نصب دوربین ها 
در پایانه های ۶ گانه استان فزود: ۴۰دوربین 
در مــرز تمرچین و ۶۰ دوربین نیز در ســایر 

مرزها نصب خواهد شد
وی با اشــاره به اینکه  نصب ۴ ســامانه نظارت 
تصویــری و خرید ۳۶ دوربین جدید نظارتی 
با اعتبار مورد نیاز ۲۰ میلیارد تومان از پروژه 
های مهم اداره کل برای ســال جاری اســت، 
افزود: یکی دیگر از پروژه های مهم نصب ۱۰ 
ســامانه ثبت تخلف در محورهای مواصلاتی 

استان بوده که اعتبار مورد نیاز برای نصب این 
سامانه ها ۲۵ میلیارد تومان است. 

مدیــرکل راهداری اســتان با اشــاره نقش 

ســامانه توزین در حــال حرکت برای کنترل 
وزن وســایل نقلیه در حال حرکت بدون نیاز 
به توقف در راستای جلوگیری از اتلاف زمان، 

صرفه جویی ســوخت و حذف احتمال خطای 
انســانی، تصریح کرد: در ســال جاری یکی 
دیگــر از پروژه های مرکــز مدیریت راههای 
اســتان، ارتقا و جابجایی ۲ ســامانه توزین در 
حــال حرکت بــا اعتبار مورد نیاز ۲۵ میلیارد 

تومان است. 
دست نشان خاطر نشان کرد: نصب ۲۴ سامانه 
عکســبرداری با قابلیت پلاک خوانی با اعتبار 
لازم ۱۵ میلیارد تومان، نصب ۱۰ سامانه تردد 
شمار در محورهای مواصلاتی استان با اعتبار 
مــورد نیاز ۵۰۰ میلیون تومان، خرید و نصب 
۱۰۰ دستگاه ردیاب در خودروهای اداره کل با 
اعتبار لازم ۳۰۰ میلیون تومان، خرید و نصب 
۴۱ دستگاه یو پی اس در سامانه های نظارت 
تصویری با اعتبار مورد نیاز ۳ میلیارد تومان، 
از دیگــر پروژه های مرکــز مدیریت راههای 

استان برای سال جاری است. 

مدیرکل راهداری استان:

۱۰۰دوربیننظارتیدرپایانههایمرزیآذربایجانغربینصبمیشود

 : کرمان-فرسنگی،خبرنگارعصررسانه 
آخرین وضعیت پیشــرفت پروژه های توسعه ای 
شرکت ملی صنایع مس ایران به صورت رسمی 
منتشــر شــد که بر این اســاس، ۲ کلان پروژه 
کارخانه تغلیظ دره زار و درآلو در اســتان کرمان 

در آستانه اتمام عملیات اجرایی قرار دارند...

به دنبال دســتور مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
مس ایران، گزارش پیشــرفت ماهانه طرح های 
توسعه ای به منظور اطلاع رسانی و شفاف سازی 
اقدامات انجام گرفته به منظور پیشبرد پروژه های 

پیشران منتشر می شود.
در آخرین گزارش منتشر شده که میزان پیشرفت 
پروژه های توســعه ای بر مبنای دوره منتهی به 
پایان اردیبهشــت ماه را نشان  می دهد، دو کلان 
پــروژه احداث کارخانجات تغلیظ دره زار و درآلو 
به ترتیب با ۹۵ و ۹۳ درصد پیشرفت فیزیکی، در 

آستانه اتمام عملیات اجرایی قرار دارند.
با افتتاح و آغاز بهره برداری از این دو کلان پروژه 

در آینده نزدیک، ظرفیت تولید کنســانتره مس 
در شــرکت ملی صنایع مس ایران حدود ۲۴۳ 
هــزار تن افزایش می یابد که نوید دهنده تحقق 
شعار سال ۱۴۰۳ یعنی »رشد تولید با مشارکت 

مردم« خواهد بود.
همچنین دو کلان پروژه استادیوم  شهدای مس 
رفسنجان و ورزشگاه ۳۰ هزار نفری شهید آیت 
الله رئیســی که دارای اســتاندارد مجموعه های 
ورزشــی بین المللی اســت، نیز درحال حاضر 
بــه ترتیب ۹۷ و ۹۵ درصد پیشــرفت فیزیکی 
دارنــد و با افتتــاح آن ها تا حدود یک ماه آینده، 
زیرساخت ورزشی مناسبی برای استفاده جوانان 

بومی منطقه فراهم خواهد شد.
بــه گزارش مس پــرس، پروژه های راه خواجه-

ورزقان با ۸۷ درصد پیشــرفت، تصفیه خانه های 
پساب کارخانجات اسید مس سرچشمه و خاتون 
آباد با ۸۴ درصد پیشــرفت، نیروگاه خورشیدی 
خاتــون آبــاد و بن یکه با ۷۵ درصد پیشــرفت، 
ریخته گری )مفتول مس( با ۶۸ درصد پیشرفت، 
کارخانه فلوتاســیون ســرباره خاتون آباد با ۶۵ 
درصد پیشــرفت و کارخانه آهک خاتون آباد با 
۶۳ درصد پیشرفت هم برخی دیگر از پروژه های 
پیشران شرکت ملی صنایع مس ایران به شمار 

می رود که به سرعت درحال اجراست.

مس کنسانتره  تن  هزار   ۲۴۳ تولید  ظرفیت  ایجاد 

 : کرمان-فرسنگی،خبرنگارعصررســانه 
هشتمین نمایشــگاه کیمیکس با حضور نماینده 
مردم کرمان و راور، نماینده مردم بافت، رابر و ارزوئیه 
و نماینده مردم شهربابک در مجلس شورای اسلامی 
و تنی چند از مسوولین استانی در کرمان افتتاح شد.

نمایندگان مردم در مجلس شــورای اســلامی در 
بازدید از غرفه شــرکت گهرزمین، ضمن اطلاع از 
آخرین اقدامات این شرکت، از فعالیت ها و عملکرد 

مجموعه گهرزمین تقدیر و تشکر نمودند.
نمایندگان بازدیدکننده با اشــاره به این مطلب که بی شــک شــرکت های معدنی و صنعتی 
سیرجان هرکدام خدمتی شایسته و بی نظیری را به مردم دیار کریمان ارائه می دهند، اذعان 
داشتند: شرکت گهرزمین نگینی بی نظیر و بی بدیل در کل منطقه و کشور است.اهمیت دادن 
شرکت گهر زمین به صنایع دستی از دیگر مواردی بود که مورد توجه نمایندگان بازدیدکننده 
قرار گرفت. قسمتی از غرفه شرکت گهرزمین به صنایع دستی به خصوص گلیم شیرکی پیچ 
ســیرجان اختصاص داده شــده که این مهم به عنوان ســفیر صلح و دوستی توسط مسوولان 
کشــوری به کشــورهای مختلف اهدا می شــود.نمایندگان حاضر در نمایشگاه در این زمینه 
خاطرنشان کردند: با توجه به فرارسیدن روز صنایع دستی، آنچه که این نمایشگاه را نسبت به 
بقیه نمایشگاه های صنعت و معدن متمایز می کند، اقدام هنرمندانه مدیرعامل موفق و توسعه 
نگر گهرزمین اســت که در کنار برپایی این غرفه، همکاری بســیار خوبی با میراث فرهنگی و 

گردشگری و همچنین نگاهی ویژه به صنایع دستی داشته است."

در بازدید نمایندگان اســتان کرمان در هشــتمین نمایشــگاه کیمیکس عنوان شد:

 گهرزمین ، نگینی بی نظیر 
در کشور است

 مدیرعامل شــركت گاز استان  اعلام کرد: 

پایداری  و  توسعه  ح های  طر اجرای  استمرار 
مرکزی استان  سطح  در  گازرسانی 

اراک-غلامی،خبرنگارعصررســانه: مدیرعامــل 
شــرکت گاز اســتان مرکزی از استمرار اجرای طرح های 
توسعه و پایداری گازرسانی استان در سال جاری خبر داد.

مهدی کمال آبادی فراهانی با اشاره به اهداف و برنامه های 
شــرکت گاز استان مرکزی در سال ۱۴۰۳ اظهار داشت: 
با توجه  به اهمیت صنعت گاز به  عنوان پیشــران اقتصاد 
کشور و نقش بی بدیل آن در رشد و توسعه تولید، ایجاد 
آرامش و آسایش در جامعه، اهداف و برنامه های شرکت گاز 
استان مرکزی ترسیم و در دستور کار قرار گرفته است.وی 
استمرار اجرای طرح های توسعه و پایداری گازرسانی در سطح استان را از جمله برنامه های مهم شرکت 
اعلام کرد و افزود: برنامه اســتمرار و پایداری گاز در چهار بخش گازرســانی شــهری، روستایی، صنعتی 
)واحدهای تولیدی و خدماتی( و تجاری با تعامل و هم فکری با کارشناسان شرکت گاز استان مرکزی 
تدوین شــده و در طول ســال عملیاتی خواهند شــد.مدیرعامل شرکت گاز استان مرکزی به برنامه های 
شرکت در بخش گازرسانی شهری اشاره و خاطرنشان کرد: با توجه  به بهره مندی تمامی شهرهای استان 
از گاز طبیعی، توسعه در این بخش، مربوط به اجرای پروژه های گازرسانی در قالب توسعه شبکه، حفرات 
خالی و نصب انشعابات جدید بر مبنای تقاضاهای موجود به ویژه در بخش پروژه های مربوط به نهضت 
ملی مسکن پیگیری خواهد شد .وی با اشاره به توجهات دولت مبنی بر ایجاد زیرساخت های توسعه در 
روستاها در راستای محرومیت زدایی، تصریح کرد: برای فراهم شدن زیر ساخت های لازم و ارائه نعمت 
پاک و ایمن گاز طبیعی که موجب ارتقای خدمات به روستاهای استان است، گازرسانی به چهار روستا 

در حال اجرا بوده و طراحی گازرسانی به چهار روستا نیز انجام شده است.

اهواز-شهرام هزاریان،خبرنگارعصررسانه : معــاون فروش و 
خدمات مشــترکین شــرکت توزیع نیروی برق اهواز گفت:۱۴ هزار 
دستگاه کنتور برق از ابتدای امسال تاکنون در راستای پایداری شبکه 

و کاهش تلفات انرژی تست ومورد بازرسی فنی قرار گرفته است.
مهرداد فارســی مدان معاون فروش و خدمات مشــترکین شرکت 
توزیع نیروی برق اهواز گفت: شناســایی عوامل تاثیرگذار در ایجاد 
ناپایــداری و تلفات و راهکار های حفظ حقوق متقابل توزیع کننده 
انرژی و مصرف کنندگان، از جمله اهدافی هســتند که این شــرکت 
در راســتای تحقق آن تلاش می کند. وی با بیان اشــاره بر اهمیت 
شناســایی عوامل فنی و غیرفنی گفت: با توجه به افزایش مصرف 
انرژی و مشــکلات تولید، شناســایی عوامل فنی و غیر فنی موثر در 
ایجاد تلفات دارای اهمیت بسیار زیادی است که با بررسی فنی و تست 
مستمر لوازم اندازه گیری مشترکین، زمینه جلوگیری از قطع برق 
ناشی از نوسان ولتاژ در سطح شبکه به حداقل خواهد رسید.فارسی 
مدان افزود: از مجموع ۶۳۰ هزار مشــترک این شــرکت با دریافت 
اطلاعات از سیستم رایانه ای مشترکین از ابتدای سال جاری تعداد 
۱۴ هزار دســتگاه کنتور برق مشــترکین عادی در سطح کلانشهر 
اهواز مورد بررســی و تســت فنی قرار گرفت که از این تعداد هشت 
هزا رو ۲۹۳ فقره ســالم و ۲ هزار و ۸۷ مورد دســتکاری و ســه هزار و 

۶۲۰ مورد دارای نقص فنی شناسایی شدند.

اراک-غلامی،خبرنگارعصررســانه: سرپرست مدیریت 
عامــل و رئیس هیات مدیره کارخانه آلومینیوم ســازی ایران 
)ایرالکو( گفت: ایرالکو علاوه بر رعایت دســتورالعملهای صرفه 

جویی در مصرف برق، دیگهای خود را اورهال می کند.
ســیبد مهدی متولیان افزود: با توجه فرا رســیدن پیک مصرف 
برق و الزام شــرکتهای بزرگ به صرفه جویی در مصرف انرژی 
همانند سالیان گذشته پیش بینی و اقدامات لازم در جهت ایجاد 
آرامش در حوزه نیروی انســانی و همچنین بازســازی دیگهای 
از مدار خارج شــده و راه اندازی مجدد آنها به تمامی پرســنل 

ایرالکو ابلاغ کرده ایم.
وی با بیان اینکه کارکرد پرسنل طبق روال معمول محاسبه می 
شــود، تصریح کرد: در این راســتا پس از پیک مصرف برق کلیه 
دیگهایی که از مدار خارج شده اند، به مدار تولید بازگردانده می 
شوند و همچنین از این فرصت استفاده شده و اقدامات لازم در 

جهت تعمیر و اورهال دیگ ها انجام می گردد.
متولیان در بخش دیگری از ســخنان خود اظهار داشــت: با 
توجه به اینکه ایرالکو در ســاخت و بهره برداری شــرکتهای 
بزرگــی نظیــر المهدی، جاجرم و ســالکو نقش و حضور موثر 
داشــته است، در حقیقت به عنوان مادر صنعت آلومینیوم در 

کشور شناخته می شود.

اردبیل-خبرنگارعصررسانه : مدیرعامــل شرکت شهرک های 
صنعتی استان اردبیل از تامین ۱۰۰ دستگاه مخزن زباله به منظور 
مدیریت مکانیزه پسماند شهرک صنعتی شماره ۲ اردبیل خبر داد.

هاشــم علایی در بازدید از شــهرک صنعتی شماره ۲ اردبیل گفت: 
همزمان با فرارسیدن هفته محیط زیست قرارداد تامین ۱۰۰ دستگاه 
مخــزن زبالــه با اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال به امضا رســیده 
و به زودی شــاهد نصب این مخازن در شــهرک صنعتی شــماره ۲ 
اردبیل خواهیم بود.مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی استان 
اردبیل افزود: با توجه به گستردگی شهرک صنعتی شماره ۲ اردبیل، 
جانمایی و تامین زمین مورد نیاز برای ایجاد ایستگاه موقت پسماند 
واحد های تولیدی نیز انجام شــده که در کنار خرید مخازن زباله، 
این ایستگاه پس از احداث تحویل شرکت خدماتی شهرک صنعتی 
خواهد شــد.  او با اشــاره به این که توجه به الزامات زیست محیطی 
اهمیت بسزایی در توسعه صنعتی دارد، ادامه داد: تلاش می شود در 
کنار توسعه شهرک های صنعتی، رویکرد حفاظت از محیط زیست 
نیز مورد توجه قرار بگیرد.علایی هدف از ایجاد شهرک های صنعتی 
را تجمیع صنایع در یک مکان برشمرد و افزود: با حضور واحد های 
تولیدی در شــهرک صنعتی، از پراکندگی صنایع جلوگیری شــده 
و معضلات زیســت محیطی نیز به کمترین میزان ممکن کاهش 

خواهد یافت.

۱۴ هزار کنتور برق در کلانشهر اهواز 
مورد بازرسی فنی قرار گرفت

 ایرالکو پیشرو در صرفه جویی
 مصرف برق

پسماند شهرک صنعتی اردبیل مکانیزه 
جمع آوری می شود

      سرزمین من



منشور اخلاقی
انتشار دقیق و بدون سانسور اخبار نمونه ای بارز از شاخصه های  توسعه 
و پیشــرفت هر جامعه ای به شــمار می آید؛ احترام به حقوق و  حفظ 
حریم خصوصی افراد، خودداری از تهمت و افتراء در خبررســانی،  
پاسداشــت ارزش های انســانی و فعالیت های صادقانه و حرفه ای در  

عرصه مطبوعات از اصول و اهداف این رسانه می باشد.
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پولیتیکو بررسی کرد؛

معاریو:

موشکباران بسیار شدید در راه است
منابع وابسته به رژیم صهیونیستی اعلام کردند که موشکباران بسیار شدید از 

سوی حزب الله در راه است.
 منابع وابسته به ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کردند که مقامات سیاسی این 
رژیم هنوز تصمیمی برای حمله تمام عیار به حزب الله نگرفته اند.از سوی دیگر 
رسانه صهیونیستی معاریو گزارش داد: از شب گذشته، فرماندهی شمالی در 
آماده باش کامل به سر می برد و احتمال می رود که موشکباران شدید از سوی 
حزب الله طی ساعات آتی در راه و بر شدت آن افزوده خواهد شد.منابع خبری 
از شــلیک دســتکم ۲۰۰ موشک از جنوب لبنان به شمال فلسطین اشغالی از 
صبــح دیــروز تاکنون خبر دادند.حزب الله لبنــان از صبح دیروز تا این لحظه 
حملات گسترده ای را به مناطق شمالی فلسطین اشغالی در پاسخ به ترور یکی 
از فرماندهان ارشد خود در شهرک جویا در جنوب لبنان توسط ارتش اشغالگر 
صهیونیستی انجام داده است.این حملات عبارتند از؛ حمله موشکی به پایگاه 
رویسه القرن در مزارع اشغالی شبعا و وارد کردن تلفات قطعی به اشغالگران، 
حمله موشــکی به پایگاه الرمثا در بلندی های اشــغالی کفرشوبا و وارد کردن 
تلفاتی قطعی به صهیونیست ها، هدف قرار دادن یک کارخانه تسلیحاتی رژیم 
صهیونیستی در سعسع، هدف قرار دادن مقر فرماندهی ارتش رژیم صهیونیستی 
در پایگاه عین زیتیم با موشک های کاتیوشا، حمله موشکی به مقر نیروهای 
ذخیره ارتش صهیونیســتی در پایگاهی در الجلیل و انبارهای تســلیحاتی در 
عمیعاد، حمله راکتی به پایگاه زرعیت، حمله موشکی به پایگاه رامیا و حمله 
راکتی به پایگاه الراهب در الجلیل علیا. همچنین حزب الله مقر یگان نظارت 
هوایی و اداره عملیات هوایی در پایگاه میرون را هدف حمله موشکی قرار داد.

تحلیلگران ارشد رژیم صهیونیستی با اذعان 
به فروپاشی برتری هوایی رژیم صهیونیستی 
ضد حزب الله به بررسی خطرات این موضوع 

پرداختند. 
 گزارش های رســانه های صهیونیستی نشان از 
آن دارد کــه تمایل این رژیم برای ورود به جنگ 
گسترده علیه حزب الله لبنان روز به روز کاهش 
پیدا می کنــد، افزایــش توانمندی های هوایی 
حــزب الله لبنان در عرصه دفاعی وهجومی یکی 

از مهمترین علل این موضوع است.
گزارش هــای صهیونیســتی تاکیــد دارد کــه 
موفقیــت حزب الله در حملــه به اهداف متعدد 
در داخل ســرزمین های اشــغالی با اســتفاده از 
پهپادها و همچنین ساقط کردن پهپادهای رژیم 
صهیونیستی در حریم هوایی لبنان نشان می دهد 
که برتری هوایی که پیش از این رژیم صهیونیستی 
از آن برخوردار بود، در حال فروپاشی است و حزب 
الله موفقیت های زیادی در عرصه های هجومی و 
دفاعی به دست آورده که وحشت صهیونیست ها را 
نسبت به هر جنگ احتمالی آینده برانگیخته است.

ألون بن دیوید تحلیلگر مسائل نظامی شبکه ۱۳ 

تلویزیون رژیم صهیونیستی می گوید که سطوح 
سیاســی تل آویو ترس زیادی از وقوع جنگ در 
جبهه لبنان دارند و نمی دانند که سرنوشت چنین 
جنگی به کجا ختم خواهد شــد. وی می افزاید 
کــه تل آویو می داند که چنین جنگی در نهایت 
به آتش بس ختم خواهد شــد، چرا که اســرائیل 
قــدرت تخریــب و از بین بردن حزب الله را ندارد 
و در صــورت ورود بــه این جنگ باید هزینه های 

سنگینی پرداخت کند.
 سران تل آویو تمایلی به جنگ   

 با حزب الله ندارند
ســلیمان مسودۀ تحلیلگر مسائل سیاسی شبکه 
کان رژیم صهیونیســتی نیز با اعلام اینکه تمایل 
سطوح سیاسی تل آویو برای گسترش جنگ ضد 
حزب الله کاهش پیدا کرده، گفت آنها به هیچ وجه 

نمی خواهند به جنگ در شمال کشیده شوند.

گیــورا زلتــس رئیس شــورای محلی الجلیل 
شــمالی در گفت وگو با شبکه کان تاکید کرده 
اســت که جنگ بین بیروت و تل آویو به وقوع 
نخواهد پیوست، چرا که هیچ کس این جنگ را 
نمی خواهــد و در نهایت دو طرف باید به توافق 
برسند.شائول آمستردامسکی تحلیلگر مسائل 
اقتصادی این شبکه صهیونیستی نیز می افزاید 
که شلیک موشک های دقیق و سنگین حزب الله 
لبنان به زیرساخت های استراتژیک اسرائیل در 
صورت بروز جنگ باعث رکود اقتصاد در تل آویو 
می شــود و سرمایه گذاری های خارجی بیش از 
پیش از ســرزمین های اشــغالی فرار می کند و 
مالیات هــا و قیمت کالاها و ارزش دلار افزایش 

پیدا می کند.
زاوی هاوزر رئیس ســابق کمیســیون امنیت و 
روابط خارجی رژیم صهیونیستی نیز تاکید کرد 
که مشکل اینجا است که دشمنان تل آویو دیگر 
از این رژیم و آمریکا نمی ترسند و توانمندی های 
تاکتیکی اســرائیل آنها را نگــران نمی کند. این 
موضــوع به صورت خجالت آوری در روز ۷ اکتبر 

۲۰۲۳ پدید آمد.

    روزنه
تحلیلگران ارشد صهیونیست: 

برتریهواییتلآویوضدحزباللهازبینرفتهاست

لملل
بین ا

تولید ناخالص داخلی ژاپن در سه ماهه امسال ۱.۸ درصد کاهش پیدا کرد. تحلیلگران انتظار 
دارند که اقتصاد ژاپن در سه ماه اول سال به تدریج روند بهبود را آغاز کرده باشد، اگرچه ضعف 
سرســختانه ین و اختلالات در کارخانه های بزرگ خودروســازی ژاپن همچنان چشم انداز 
ســه ماهه جاری را مختل خواهد کرد. داده های جدید دفتر کابینه ژاپن نشــان داد که تولید 
ناخالص داخلی ژاپن در سه ماهه اول نسبت به سه ماه قبل به میزان ۱٫۸ درصد کاهش یافته 
است؛ درحالی که این انقباض ۱٫۹ درصد پیش بینی شده بود.داده های تجدیدنظر شده تولید 
ناخالص داخلی بر اساس این گمانه زنی است که بانک مرکزی ژاپن ممکن است در بررسی 
سیاست های خود در این هفته در مورد کاهش خرید اوراق قرضه دولتی ژاپن به عنوان بخشی 

از تلاش ها برای کاهش محرک های پولی برای مهار تضعیف ین بحث کند.

گزارش جدید مرکز آمار نشان می دهد اقتصاد کشور در سال ۱۴۰۲ رشد ۵.۷ درصدی را ثبت کرده 
که بالاترین رشــد از ســال ۹۶ تا کنون بوده اســت. بر اساس آخرین محاسبات حساب های ملی مرکز 
آمار ایران، رشــد محصول ناخالص داخلی )GDP( در ســال ۱۴۰۲ به قیمت ثابت ســال ۱۳۹۰، معادل 
۵.۷ درصد محصول ناخالص داخلی و ۳.۴ درصد محصول ناخالص داخلی بدون نفت بوده است. رشته 
فعالیت های گروه صنایع و معادن ۶.۹ درصد، گروه خدمات ۵.۷ درصد و گروه کشــاورزی منفی ۲.۲ 
درصد نسبت به سال ۱۴۰۱ رشد داشتند. بررسی رشد اجزای تقاضای نهایی در سال ۱۴۰۲ نسبت به 
مدت مشابه سال قبل نشان می دهد، هزینه مصرف نهایی خصوصی ۵.۲ درصد، هزینه مصرف نهایی 
دولت ۱۶.۷ درصد، تشــکیل ســرمایه ثابت ناخالص ۴.۸ درصد، صادرات کالا و خدمات ۱۳.۰ درصد و 

واردات کالا و خدمات ۹.۵ درصد رشد داشته است.

۱/8۱۶/7
درصد درصد

رشد اقتصادی سال ۱۴۰۲ با نفت ۵.۷ و بدون نفت ۳.۴ درصد شدرشد اقتصادی ژاپن ۱.۸ درصد کم شد
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      اینفوگرافی

      آخرین خبر

اصلاحــات خاویــر میلی که به »ترامپ آرژانتین« معروف اســت، 
شــرکت های انرژی را به اقدام برای جذب ســرمایه به منظور توسعه 

فعالیتشان ترغیب کرده است.
 شرکت حفاری نفت »پترولرِا آکونکاگا انرژیای« آرژانتین در تدارک 
مقدمات ورود به بازار سهام این کشور و تهیه منابع مالی برای توسعه 
اســت زیرا اصلاحات خاویر ملی، به بازگشــت سرمایه به بازارهای 
آرژانتین کمک کرده اســت. آن طــور که روزنامه »بوئنوس آیرس 
تایمز«، گزارش کرده است، شرکت »پترولرِا آکونکاگا انرژیای« ماه 
گذشته فاش کرد برای خرید میادین نفتی فرسوده ای که از سوی 
غول دولتی YPF SA فروخته شده، درخواست کرده است، زیرا این 
شرکت به دنبال گسترش ظرفیت تولید فعلی خود است که معادل 
۱۳ هزار و ۵۰۰ بشکه نفت است. هنوز معلوم نیست واحد اکتشاف 
و تولید شرکت پترولرِا، به تنهایی عرضه اولیه عمومی انجام خواهد 
داد یا گروه آکونکاگا انرژیا در این عرضه اولیه عمومی، مشــارکت 
خواهد داشت.ســیگنال های رو به رشــدی وجود دارد که بازارهای 
ســهام و اعتباری آرژانتین شــروع به گشــایش کرده اند زیرا رئیس 
جمهور لیبرتارین این کشور در نخستین سال حضورش در قدرت، 
سرگرم قانون زدایی از اقتصاد به شدت کنترل شده است. آکونکاگا 
تنها شرکتی نیست که به دنبال عرضه اولیه عمومی و تامین منابع 
مالی است. سال گذشته، شرکت »کورپوراسیون امریکا ایرپورت«، 
یک ســند رســمی تنظیم کرد که به این شرکت اجازه داد حداکثر 
۲۵۰ میلیون دلار آمریکا ســهام جدید را در یک یا چند عرضه، به 
فروش برســاند. ســهام این شرکت طی یک سال گذشته، ۶۶ درصد 
جهش پیدا کرده و ارزش بازار این شــرکت را به ۲.۹ میلیارد دلار 
رسانده است. چهار سال پیش، خاویر میلی اولین حضور خود را در 
عرصه سیاست با ماموریت »ترکاندن« سیستم آغاز کرد. با این حال، 

عده معدودی پیش بینی می کردند که او فرصتی برای ایجاد تحول 
از جایگاه عالی ترین مقام در آرژانتین پیدا کند. اما این دقیقا همان 
کاری است که اقتصاددان و کارشناس سابق تلویزیون اکنون انجام 
می دهد. میلی در دســامبر گذشــته، یک بسته اصلاحات گسترده 
شــامل بیش از ۳۰۰ ماده را به کنگره ارســال کرد و درصدد اعمال 
سیاست های اقتصادی شوک مانند لغو کنترل های واردات، کاهش 

شدید هزینه ها و کاهش بیش از ۵۰ درصدی ارزش پزو برآمد.
همانطور که انتظار می رفت، با چنین بســته اصلاحات گسترده ای، 
ایــن لایحــه درجاتی از موفقیت را تجربه کرد، به طوری که مجلس 
نمایندگان آرژانتین در فوریه، قبل از اینکه سنا این بسته را رد کند، 
آن را به طور کلی تائید کرد. با این حال، این بســته هنوز لغو نشــده 
اســت، زیرا باید توســط هر دوی کنگره و ســنا رد شود. باید دید چه 
بخش هایی از این لایحه، توسط کنگره آرژانتین تائید یا رد می شود. 
با این حال، این لایحه در شــکل اولیه خود، پیامدهای گســترده ای 

برای بخش انرژی کشور خواهد داشت.

ذوق نفت و گاز از اصلاحات ترامپ آرژانتین

      آخرین خبر

رئیس جمهور فرانســه در نخســتین نطق پس از انحلال مجمع 
ملی، تمام احزاب مخالف راســت افراطی ها را به تشکیل ائتلاف 

دعوت کرد.
 امانوئل ماکرون، رئیس جمهور فرانســه در نخستین سخنرانی 
پس از انحلال مجمع ملی به دنبال شکست حزبش در انتخابات 
پارلمان اروپا، از سیاســتمداران میانه رو در احزاب چپ و راست 
خواست تا برای شکست راست های افراطی  در انتخابات سراسری 
ائتــلاف کنند.ماکرون که رهبر حزب میانه گرای »رنســاس« 
را برعهــده دارد، گفــت که از »مردان و زنان نیک سرشــت که 
می توانند به افراطیون »نه« بگویند، می خواهد تا با اتحاد، برای 
فرانسه پروژه ای مشترک بسازند.«ماکرون درباره درخواست وی 
مبنــی بــر برگزاری انتخابات زودهنــگام اضافه کرد که پس از 
شکســت حزبش در انتخابات پارلمان اروپا، قادر به چشم پوشی 

و نادیده گرفتن واقعیات سیاسی جدید نبوده است.وی با اشاره 
به انتخابات بعدی ریاســت جمهوری فرانســه گفت: همه شاهد 
خروش سیلاب راست افراطی هستند. همه می گویند که ماکرون 
کلیدهای)قدرت/ کاخ( را به آنها می دهد. من نمی خواهم ســال 

۲۰۲۷ هم کلید را به آنها بدهم.
وی افزود: دو-سوم فرانسوی ها خواستار انحلال مجمع ملی بودند 
و ۵۰ درصد از مردم به افراطی ها رای می دهند. نمی توانستم هیچ 
کاری نکنم چون مرا به سردرگمی تمام و کمال متهم می کردند.

وی با درخواست از میانه روها، دموکرات ها و حامیان اروپا برای 
اتحاد جهت شکست راست افراطی در انتخابات آخر ماه جاری، 
اریک ســیوتی، رهبر حزب جمهوری خواهان فرانسه را به دلیل 
ابراز تمالی برای تشــکیل ائتلاف با حزب »رالی ملی« را مورد 

انتقاد قرار داد.

ماکرون: نقاب ها افتاده اســت:

 نمی خواهم کلید قدرت را به لوپن بدهم


